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Commissie voor Sociale Zaken, 
Werk en Pensioenen 

Commission des Affaires sociales, 
de l'Emploi et des Pensions 

 

van 

 

WOENSDAG 11 DECEMBER 2024 

 
Namiddag 

 
______ 

 

 

du 

 

MERCREDI 11 DECEMBRE 2024 

 
Après-midi 

 
______ 

 
 
Le développement des questions commence à 15 h 37. La réunion est présidée par M. Denis Ducarme. 
De behandeling van de vragen vangt aan om 15.37 uur. De vergadering wordt voorgezeten door de heer 
Denis Ducarme. 
 
De voorzitter: De samengevoegde vragen nrs. 56000740C en 56000747C van mevrouw Depoorter en 
nr. 56000742C van mevrouw Gijbels worden omgezet in schriftelijke vragen. Vraag nr. 56000997C van de 
heer Ronse en vraag nr. 56001068C van mevrouw Gijbels worden eveneens omgezet in schriftelijke vragen. 
 

01 Vraag van Axel Ronse aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De werking van 

de Kunstwerkcommissie" (56001169C) 

01 Question de Axel Ronse à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "Le fonctionnement 

de la Commission du travail des arts" (56001169C) 
 

01.01  Axel Ronse (N-VA): Mijnheer de minister, hoewel de Kunst-

werkcommissie recent werd hervormd, hebben een aantal leden van 
werkgeversorganisaties die in die commissie zetelen, intussen hun 
ontslag ingediend, omdat ze het niet eens zijn met de manier van wer-
ken. Zij spreken over willekeur en cliëntelisme, zowel in de positieve 
als negatieve zin, waarbij aan kunstenaars, net op basis van een posi-
tieve of negatieve ervaring, een attest wordt geweigerd dan wel sneller 
wordt toegekend. We kunnen ons dat absoluut niet permitteren. 
 
Mijnheer de minister, hebt u weet van dergelijke praktijken in de com-
missie? Bent u ervan op de hoogte dat een aantal vertegenwoordigers 
hun ontslag hebben ingediend? Trekt u daaruit bepaalde conclusies? 
 
Is het volgens u een goede zaak dat de aanwezigheid van vertegen-
woordigers van de administraties RVA, RSZ, RSVZ niet langer nodig 
is om geldig te vergaderen? Vroeger was dat immers wel het geval. 
 
De wet voorziet in een evaluatie drie jaar na de inwerkingtreding. In 
principe is dat dus in 2027. Bent u het echter met mij eens om de eva-
luatie te vervroegen? 
 

01.01  Axel Ronse (N-VA): Avez-

vous connaissance de décisions 
arbitraires et de clientélisme au 
sein de la Commission du travail 
des arts, ainsi que de la démission 
de certains de ses membres? En ti-
rez-vous des conclusions? 
 
Que pensez-vous du fait que la 
présence de représentants de 
l'ONEM, de l'ONSS et de l'INASTI 
n'est dorénavant plus requise pour 
se réunir? 
 
Avancerez-vous la date de l'éva-
luation, qui était prévue pour 2027? 
 

01.02 Minister Frank Vandenbroucke: De Kunstwerkcommissie be-

slist over de toekenning van een kunstwerkattest ofwel in de eentalige 
beperkte kamer, ofwel in de tweetalige uitgebreide kamer. Alle dossiers 
worden een eerste keer in de beperkte kamer voorgelegd, behalve 
wanneer een OISZ het evocatierecht doet gelden. 
 
De beperkte kamer is samengesteld uit 6 leden, van wie de helft des-
kundigen uit de sector zijn. Ze beslist unaniem, wat inhoudt dat wan-
neer een lid, ook van de werkgeversbank, het niet eens is met de ge-

01.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: La Commission du travail 
des arts décide de l’octroi des at-
testations du travail des arts, soit 
en chambre restreinte unilingue, 
soit en chambre élargie bilingue. 
La chambre restreinte décide à 
l'unanimité. S'il n'y a pas unanimité, 
le dossier est renvoyé devant la 
chambre élargie. Cette procédure 
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nomen beslissing, het dossier naar de uitgebreide kamer wordt verwe-
zen. Dat is vooralsnog slechts in 3,3 % van de dossiers gebeurd. 
 
De uitgebreide kamer bestaat uit 18 leden, van wie de helft deskundi-
gen uit de sector zijn. Ze beslist met een meerderheid van 60 % met 
een specifieke weging per bank. Dat betekent in de praktijk dat de des-
kundigenbank niet alleen kan beslissen in die uitgebreide kamer, waar 
de principebeslissingen over de diepgaandere besproken activiteiten 
worden genomen. 
 
Zoals u hebt kunnen zien, heeft een KB van 1 september 2024 het ont-
slag van bepaalde leden officieel gemaakt en voorzien in hun vervan-
ging. Zo werden er effectief leden van de Nederlandstalige werkge-
versbank vervangen. Volgens het team van de FOD Sociale Zekerheid 
dat het secretariaat van de commissie ondersteunt, waren de door de 
betrokkenen ingeroepen redenen veeleer van professionele aard. 
 
Ondertussen hebben twee andere Franstalige leden ook ontslag geno-
men, de ene omdat zij de organisatie waar ze was tewerkgesteld, heeft 
verlaten, de andere, die haar plaatsvervanger was, omdat ze onvol-
doende tijd aan de commissie kon wijden. Dat plaatsvervangende lid 
liet daarnaast ook weten dat het zich moeilijk kon vinden in bepaalde 
standpunten en benaderingen van de commissie, maar heeft dat on-
danks verdere navraag niet concreter gemaakt. 
 
Uiteraard zal die situatie verder worden opgevolgd. Op basis van één 
negatieve ervaring lijkt het me echter voorbarig om al conclusies te 
trekken. De commissie is officieel met haar werkzaamheden gestart op 
1 januari 2024. Een nieuwe reglementering is in werking getreden. Het 
is dan ook volstrekt normaal dat de commissie haar draai nog moet 
vinden en dat ze besprekingen voert over de manier waarop bepaalde 
begrippen geïnterpreteerd moeten worden. 
 
Ik kan u ook zeggen dat het team Working in the Arts van de FOD 
Sociale Zekerheid de werkzaamheden van de commissie nauw op-
volgt. 
 
Voordat de werkzaamheden begonnen, werden alle leden van dat 
team opgeleid voor de nieuwe reglementering die ze moesten toepas-
sen. Dezelfde opleiding wordt aan de nieuwe benoemde leden voorge-
steld. 
 
Tijdens iedere vergadering van de commissie is ten minste een jurist 
aanwezig om na te gaan of het quorum wordt behaald, eventuele vra-
gen in verband met het reglementair kader te beantwoorden en de aan-
dacht van de leden te vestigen op een eventueel standpunt dat niet 
met de reglementering zou overeenstemmen. 
 
Het secretariaat stelt ook een lijst op van de beslissingen om eventuele 
tegenstellingen tussen taalrol of tussen kamer op te sporen en samen 
met de leden van de commissie na te gaan hoe een enkele gedragslijn 
kan worden vastgelegd. Het kadaster en de bij de beoordeling van de 
activiteiten gebruikte criteria zouden op termijn moeten leiden tot een 
uniek kader van besluitvorming in de commissie. Dat staat ook expliciet 
in de wet vermeld. 
 
Het is waar dat de aanwezigheid van vertegenwoordigers van de OISZ 
niet langer absoluut noodzakelijk is, omdat de commissie geldig kan 

n’a été appliquée que pour 3,3 % 
des dossiers. La chambre élargie 
décide à la majorité de 60 % des 
voix, avec une pondération spéci-
fique par banc. 
 
Un arrêté royal du 1er septembre 
2024 a officiellement acté la démis-
sion de certains membres. D'après 
le SPF Sécurité sociale, les motifs 
invoqués par les intéressés revê-
taient plutôt un caractère profes-
sionnel. Entre-temps, deux autres 
membres ont démissionné, dont un 
qui était en désaccord avec cer-
tains points de vue de la commis-
sion. 
 
Dès lors, il est prématuré de tirer 
des conclusions sur la base d'une 
seule expérience négative. La 
commission a été lancée le 1er jan-
vier 2024, et une nouvelle régle-
mentation est entrée en vigueur. 
Elle est donc encore en rodage. 
 
L'équipe "Travail des arts" du SPF 
Sécurité sociale suit les travaux de 
la commission. Les nouveaux 
membres de l'équipe reçoivent une 
formation. Un juriste est présent à 
chaque réunion de la commission 
pour vérifier que tout est en ordre 
d'un point de vue réglementaire et 
que le quorum est atteint. Le secré-
tariat établit une liste des décisions 
pour identifier les éventuelles in-
conséquences entre les rôles lin-
guistiques ou entre les chambres 
ainsi que pour déterminer une ligne 
de conduite unique avec les 
membres. Le cadastre et les cri-
tères d'évaluation aboutiront à 
terme à un cadre unique pour la 
prise de décision, tel que prévu par 
la loi. 
 
Étant donné que la commission 
peut siéger valablement, la pré-
sence des représentants des insti-
tutions publiques de sécurité so-
ciale (IPSS) n'est pas nécessaire, 
mais dans la pratique, ils sont tou-
jours présents. 
 
La loi prévoit une évaluation du 
fonctionnement de la commission 
après trois ans, c'est-à-dire début 
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zetelen indien voor het overige het quorum is bereikt. In de praktijk 
merken we evenwel op dat, behoudens uitzonderlijke redenen, de ver-
tegenwoordigers van de OISZ steeds op de vergaderingen aanwezig 
zijn. 
 
We hebben de middelen ingezet opdat de werkzaamheden van de 
commissie door een heel team bij de FOD Sociale Zekerheid zou kun-
nen worden opgevolgd, wat een groot verschil is ten opzichte van de 
tijd dat de OISZ een doorslaggevende plaats in de vroegere commissie 
Kunstenaars had. Bovendien mogen we niet vergeten dat het nieuwe 
evenwicht een sleutelelement van de hervorming is, die ook tot doel 
heeft om opnieuw vertrouwen te creëren tussen de burgers en de be-
sluitvormers. 
 
De wet van 16 december 2022 voorziet daadwerkelijk in een evaluatie 
van de werking van de commissie voor begin 2027. We vonden een 
periode van drie jaar geschikt om voldoende zicht te krijgen op de 
werkzaamheden van de commissie. Dat heb ik ook verdedigd bij de 
bespreking van het wetsontwerp in de commissie voor Sociale Zaken. 
Ik heb toen gezegd dat de commissie na drie jaar genoeg tijd zal heb-
ben gekregen om een zekere werkingsroutine te vinden. Dat is nodig 
om de werking in haar geheel te kunnen laten beoordelen en eventuele 
verbeterpunten door te voeren. 
 
Dat wil niet zeggen dat wij drie jaar zullen wachten om de werking van 
de commissie op te volgen. Het team dat de commissie ondersteunt, 
vergewist zich ervan dat de werkzaamheden van de commissie deel 
uitmaken van een proces van kwaliteit en voortdurende verbeteringen. 
Het ziet erop toe dat de commissie beslissingen neemt die het wette-
lijke kader naleven en dat de werking van de commissie optimaal ver-
loopt, teneinde een kwaliteitsvolle dienstverlening aan de gebruikers te 
waarborgen. 
 
Indien de administratie van oordeel is dat een wetswijziging noodzake-
lijk is om bepaalde begrippen te verduidelijken, zal ik de geformuleerde 
voorstellen aandachtig onderzoeken. 
 

2027. Si l'on estime qu'une modifi-
cation législative est nécessaire 
pour clarifier certains concepts, 
j'examinerai ces propositions. 
 

01.03  Axel Ronse (N-VA): Mijnheer de minister, ik dank u voor uw 

antwoord. 
 
Ik vind, zoals u trouwens zelf aan het einde van uw antwoord sugge-
reert, dat er voldoende knipperlichten zijn om een iets vroegere evalu-
atie dan in 2027 in te plannen. 
 
Wij kunnen de commissie altijd op een hoorzitting van de commissie 
voor Sociale Zaken uitnodigen. Wij zouden ook het Rekenhof kunnen 
uitnodigen om een doorlichting te maken. 
 
De periode van drie jaar is lang, zeker gelet op de budgetten en het 
dynamisch gebruik van open begrippen als criteria in de commissie. Zij 
werkt trouwens met publieke gelden. Het zou dan ook goed zijn, moch-
ten wij de komende maanden de zaak van nabij opvolgen. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

01.03  Axel Ronse (N-VA): Il me 

semble que nous avons suffisam-
ment de signaux indiquant qu'il est 
préférable de procéder à une éva-
luation avant le délai prévu. Nous 
pouvons organiser une audition et 
demander à la Cour des comptes 
d'effectuer un audit. 
 
 

Le président: La question n° 56001318C de M. Dubois est reportée. 
 

De voorzitter: Vraag 
nr. 56001318C van de heer Dubois 
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Vraag nr. 56001329C van de heer Van Quickenborne wordt omgezet 
in een schriftelijke vraag.  
 

wordt uitgesteld. 
 
La question n° 56001329C de 
M. Van Quickenborne est transfor-
mée en question écrite. 
 

02 Samengevoegde vragen van 

- Vincent Van Quickenborne aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken, Volksgezondheid, Ontwik-
kelingssamenwerking en Grootstedenbeleid) over "De responsabilisering van de werknemers bij ar-
beidsongeschiktheid" (56001418C) 
- Axel Ronse aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken, Volksgezondheid, Ontwikkelingssamen-
werking en Grootstedenbeleid) over "De vragenlijst voor langdurig zieken en de daaraan verbonden 
sancties" (56001420C) 

02 Questions jointes de 

- Vincent Van Quickenborne à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales, Santé publique, Coopéra-
tion au développement et Grandes Villes) sur "La responsabilisation des travailleurs en cas d'incapa-
cité de travail" (56001418C) 
- Axel Ronse à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales, Santé publique, Coopération au dévelop-
pement et Grandes Villes) sur "Le questionnaire pour les malades de longue durée et les sanctions qui 
y sont liées" (56001420C) 
 

02.01  Vincent Van Quickenborne (Open Vld): Mijnheer de minister, 

deze vraag gaat over de responsabilisering van werknemers in geval 
van arbeidsongeschiktheid.  
 
U weet dat een responsabilisering werd ingevoerd, waarbij mensen in 
het kader van het terug-naar-werktraject door de terug-naar-werkcoör-
dinator van het ziekenfonds voor een eerste gesprek worden opgeroe-
pen in de vierde maand na de arbeidsongeschiktheid. Zij moeten 
daarop aanwezig zijn. De regels zijn vastgelegd in het koninklijk besluit 
van 25 september 2022 en treden in werking vanaf 1 januari 2023.  
 
Als die werknemer niet op het bovengenoemd onderzoek of gesprek 
verschijnt zonder een geldige reden, krijgt hij een tweede kans via een 
aangetekend schrijven. Als hij dan nog steeds niet opdaagt, riskeert hij 
zijn dagbedrag te zien verminderen met 2,5 %. Die sanctie geldt tot het 
moment dat er een datum is vastgelegd voor dat gesprek of medisch 
onderzoek. 
 
Mijnheer de minister, hoeveel arbeidsongeschikte werknemers werden 
sinds 1 januari verwittigd per aangetekend schrijven? Bij hoeveel werk-
nemers is het ziekenfonds overgegaan tot de vermindering van de uit-
kering met 2,5 %? Wat is de gemiddelde duur van de sanctie per werk-
nemer? Hoe wordt die toepassing geregistreerd, gecontroleerd en ge-
handhaafd door de ziekenfondsen? Engageert u zich ertoe om dat 
transparant te communiceren, bijvoorbeeld via een jaarlijkse rapporte-
ring? 
 
Daarnaast is er ook het vraagstuk van de vragenlijsten, maar daarop 
zal mijn collega Ronse zich concentreren. 
 

02.01  Vincent Van Quicken-

borne (Open Vld): Durant le qua-
trième mois d'une période d'inca-
pacité de travail, l'intéressé est in-
vité à participer à un entretien avec 
un coordinateur Retour au travail. 
La personne qui ne se présente 
pas à l'entrevue sans invoquer de 
raison valable reçoit une deuxième 
invitation par pli recommandé. Si 
elle ne vient toujours pas, elle 
risque une réduction du montant 
journalier de 2,5 % jusqu'au ren-
dez-vous suivant. 
 
Depuis le 1er janvier 2024, combien 
de travailleurs en incapacité de tra-
vail ont-ils reçu un courrier recom-
mandé leur donnant l'occasion de 
se présenter à un nouveau rendez-
vous? Pour combien de bénéfi-
ciaires l'allocation a-t-elle été 
abaissée? Quelle est la durée 
moyenne de la sanction? Com-
ment les mutualités organisent-
elles l'enregistrement et les con-
trôles? Disposerons-nous d'un rap-
port annuel transparent? 
 

02.02  Axel Ronse (N-VA): Mijnheer de minister, in het kader van de 

efficiëntie moet ik zeggen dat ik het antwoord al schriftelijk verkregen 
heb. Ik heb het doorgenomen en er zijn voor mij nog een aantal ondui-
delijkheden. Als ik het goed begrijp, werd 74 % van de vragenlijsten 
ingevuld in 2022, 78 % in 2023, 87 % in 2024 en ging het in 2024 over 
204.406 vragenlijsten. U zegt verder dat we geen aantallen hebben 
voor de sanctie van 2,5 % wegens het niet invullen van de vragenlijsten 

02.02  Axel Ronse (N-VA): Plu-

sieurs points sont restés flous dans 
la réponse écrite que j'ai reçue pré-
cédemment. En 2022, 74 % des 
questionnaires ont été remplis, 
contre 78 % en 2023 et 87 % 
en 2024. Vous répondez qu'il 
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omdat er ook ondersteuning en een ultiem contact is.  Als men niet 
aanwezig is op het ultiem contact, zou er een volledige schorsing van 
de uitkering zijn, die voorrang krijgt op de sanctie van 2,5 %. Ik begrijp 
niet goed waarom de cijfers voor 2022 over het niet invullen van de 
vragenlijsten nog niet voorhanden zijn.  
 
Een maand geleden stelde ik een vraag over de boetes die bedrijven 
kregen die bovengemiddeld veel langdurige zieken hadden. Toen 
kreeg ik zeer gedetailleerde cijfers. Ik heb het gevoel dat er geen  
evenwicht is in de kwaliteit van de reporting over het ene en het andere.  
 
Hoe komt het dat er zelfs voor 2022 en eigenlijk ook voor 2023 geen 
cijfers voorhanden zijn van de boete van 2,5 % voor het niet invullen 
van de vragenlijst? U geeft ook aan dat de sanctie voor afwezigheid bij 
een ultiem contact een volledige schorsing van de uitkering is. Zijn er 
cijfers voorhanden over het aantal volledige schorsingen van de uitke-
ring wegens het niet aanwezig zijn op het ultiem contact? 
 

n'existe pas de chiffres sur la sanc-
tion de 2,5 % pour non-remplis-
sage des questionnaires, parce 
qu'un soutien est proposé et qu'un 
ultime contact a lieu. En cas d'ab-
sence à l'ultime contact, l'allocation 
est complètement suspendue et 
cette suspension est prioritaire par 
rapport à la sanction de 2,5 %. 
 
Je ne comprends pas pourquoi les 
chiffres de 2022 sur le non-remplis-
sage des questionnaires ne sont 
toujours pas disponibles. J'ai ob-
tenu des chiffres très détaillés en 
réponse à ma question sur les 
amendes infligées aux entreprises 
qui comptent un nombre excessif 
de malades de longue durée. Je 
vois un déséquilibre dans le rap-
portage. Pourquoi ces chiffres ne 
sont-ils toujours pas disponibles? 
Des chiffres sont-ils déjà dispo-
nibles sur les suspensions totales 
d'allocation en raison d'une ab-
sence à l'ultime contact?  
 

02.03 Minister Frank Vandenbroucke: Mijnheer de voorzitter, wat de 

aanpak betreft, stel ik allereerst voor dat ik hier mondeling zeg wat ik 
denk te zeggen te hebben. Aangezien de twee collega’s hun vragen 
echter ook schriftelijk ingediend hebben, stel ik voor om bijkomend ook 
schriftelijk te antwoorden. De voorgaande vragen werden omgezet in 
schriftelijke vragen; hier stel ik voor dat ik bijkomend schriftelijk ant-
woord. Ik zeg er onmiddellijk bij dat er nog een aantal antwoorden ont-
breken. Op het precieze punt dat de heer Ronse maakt, zou ik in mijn 
schriftelijk antwoord graag wat dieper ingaan. 
 
Als ik op al uw vragen wil antwoorden, heb ik nog gegevens nodig die 
ik afzonderlijk moet opvragen bij het Nationaal Intermutualistisch Col-
lege (NIC). Het gaat om gegevens die niet in de TNW-barometer zitten 
waarmee we sinds enige tijd werken en die ik zou willen toevoegen aan 
een bijkomend schriftelijk antwoord op deze twee vragen. 
 
Om te beginnen geven wij sinds heel kort heel wat gegevens vrij via de 
TNW-barometer, die u sinds oktober 2024 kunt raadplegen op de web-
site van het RIZIV. De cijfers worden twee keer per jaar geactualiseerd 
en uitgebreid met bijkomend cijfermateriaal, onder meer over de sanc-
ties. Dat cijfers op een website voortaan twee keer per jaar geactuali-
seerd worden, beantwoordt wat mij betreft toch deels aan uw vraag 
naar transparante en regelmatige communicatie. 
 
Eerst kom ik tot de vragen van de heer Van Quickenborne, daarna be-
antwoord ik de vragen van de heer Ronse. 
 
Mijnheer Van Quickenborne, het aantal arbeidsongeschikt erkende 
werknemers dat een aangetekend schrijven heeft gekregen, laat ik nog 
preciseren bij het NIC en dat wil ik toevoegen aan het antwoord op de 
schriftelijke vraag. Dat geldt ook voor de vraag over de handhaving van 

02.03  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Je fournirai des réponses 
complémentaires à ces questions 
par écrit. Je répondrai plus en dé-
tail par écrit au point précis soulevé 
par M. Ronse. Pour ce faire, je dois 
demander au Collège Intermutua-
liste National (CIN) des données 
qui ne figurent pas dans le baro-
mètre Retour au Travail (ReAT). 
 
Le baromètre ReAT, qui est acces-
sible sur le site de l’INAMI, permet 
de consulter de nombreuses don-
nées. Elles sont mises à jour et 
complétées deux fois par an, no-
tamment par des chiffres relatifs 
aux sanctions. Cela répond déjà à 
la demande de transparence. 
 
En ce qui concerne le nombre de 
travailleurs en incapacité de travail 
ayant reçu une lettre recomman-
dée ainsi que les chiffres relatifs à 
l'application de la sanction de 
2,5 %, je demanderai encore des 
précisions au CIN. 
 
Au troisième et au quatrième tri-
mestres de 2023, dix-sept per-
sonnes ont vu leurs indemnités de 
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de sanctie van 2,5 %. Ik kan u wel zeggen hoeveel gerechtigden een 
sanctie van 2,5 % hebben gekregen omdat zij afwezig bleven op het 
eerste gesprek met de TNW-coördinator in het derde en het vierde 
kwartaal van 2023 en het eerste en tweede kwartaal van 2024. Voor 
2023 gaat het over 17 personen en voor 2024 over 29 personen. In 
2023 ging het om 1.734 uitkeringsdagen en duurde de periode van 
sanctionering gemiddeld 102 dagen, dus periodes van sanctionering 
die aangevat zijn in 2023. In 2024 gaat het over 1.668 uitkeringsdagen 
en een gemiddelde duur van 58 dagen, dus periodes van sanctionering 
aangevat in 2024. De gegevens voor 2024 zijn natuurlijk nog niet vol-
ledig, dus een vergelijking tussen 2024 en 2023 is moeilijk. 
 
De betaalgegevens voor de gerechtigden waarbij een sanctie van 
2,5 % wordt toegepast op de uitkering ten gevolge van afwezigheid op 
het eerste gesprek met de TNW-coördinator worden via een elektroni-
sche gegevensstroom door de verzekeringsinstellingen aan het RIZIV 
bezorgd. 
 
Mijnheer Ronse, voor het antwoord aangaande de vragenlijsten heb-
ben we cijfergegevens beschikbaar vanaf het tweede trimester van 
2022 tot en met juni 2024. Vanaf april 2022 gaat het om 142.992 ver-
stuurde vragenlijsten, in 2023 waren dat er 204.406 en in 2024 tot en 
met juni werden 102.963 vragenlijsten verstuurd. 
 
De percentages van ingevulde vragenlijsten stegen van 74 % in 2022 
over 78 % in 2023 tot 87 % voor de eerste maanden van 2024. Het is 
juist dat niet elke persoon een vragenlijst krijgt. In 2022, cijfers vanaf 
april van dat jaar, kregen 2.053 verzekerden geen vragenlijst. In 2023 
gaat het om 2.668 verzekerden. Tot en met maart 2024 gaat het om 
564 verzekerden.  
 
U weet dat daar redenen voor kunnen zijn: een gegronde medische 
reden die men reeds kent, een re-integratietraject bij de werkgever dat 
lopende is, een verzekerde persoon die al een toegelaten arbeid doet 
en nog een paar andere voorbeelden. Er kunnen dus welbepaalde re-
denen zijn die opgenomen zijn. 
 
Wij hebben geen globale aantallen voor de sanctie van 2,5 % voor het 
niet invullen van de vragenlijst. Ik heb daarnet een partieel cijfer gege-
ven van wie wordt gesanctioneerd omdat hij bij de eerste oproep door 
de TNW-coördinator voor het invullen van de vragenlijst niet komt. Dat 
is maar een onderdeel van het proces. Er zijn meerdere vormen van 
ondersteuning die worden aangeboden. Het ultieme contact in verband 
met de ondersteuning die wordt aangeboden om de vragenlijst in te 
vullen, valt in de praktijk vaak samen met het fysieke contact met de 
adviserende arts, niet de TNW-coördinator, of de medewerker van het 
multidisciplinaire team in het kader van de evaluatie van de arbeidson-
geschiktheid zelf, voor het einde van de vierde maand van de arbeids-
ongeschiktheid. De sanctie voor een afwezigheid op dat contact is een 
volledige schorsing van de uitkering. Volgens de wet krijgt deze sanctie 
ook voorrang op de sanctie van 2,5 %. 
 
Stel u dus voor dat iemand die de vragenlijst niet heeft ingevuld, wordt 
opgeroepen om naar de adviserende arts of een medewerker van het 
multidisciplinair team te gaan. Men vraagt daar naar die vragenlijst. Dat 
valt ook samen met een evaluatie van arbeidsongeschiktheid. Als die 
persoon niet komt, dan krijgt die een klassieke sanctie, namelijk een 

maladie réduites de 2,5 % parce 
qu'elles ne s'étaient pas présen-
tées à la première entrevue. Au 
premier et deuxième trimestres de 
2024, ce nombre était de 29 per-
sonnes. En 2023, on parlait de 
1 734 jours d'indemnités et d'une 
durée moyenne de sanction de 102 
jours contre 1 668 jours et une du-
rée moyenne de 58 jours en 2024. 
Les données de paiement des 
ayants droit sanctionnés sont four-
nies à l'INAMI par les organismes 
assureurs par flux de données 
électronique. 
 
À partir d'avril 2022, 142 992 ques-
tionnaires ont été envoyés aux as-
surés cette année-là, contre 
204 406 au total en 2023 et 
102 963 en 2024 jusqu'en juin in-
clus. Le pourcentage de question-
naires remplis est passé de 74 % 
en 2022 et 78 % en 2023 à 87 % 
au premier semestre 2024. Cer-
tains assurés ne reçoivent pas de 
questionnaire, par exemple parce 
qu'un trajet de réintégration est en 
cours ou pour des raisons médi-
cales. En 2022, il s'agissait de 
2 053 assurés, contre 2 668 
en 2023 et 564 en 2024 jusqu'en 
mars inclus. 
 
Nous ne disposons pas de don-
nées relatives au nombre de sanc-
tions de 2,5 % infligées pour non-
remplissage du questionnaire. 
D'autres sanctions existent égale-
ment, comme une suspension to-
tale en cas d'absence à un moment 
de contact avec le médecin-con-
seil. De ce fait, il est difficile de pré-
ciser combien d'assurés ont été 
sanctionnés en particulier pour ne 
pas avoir rempli le questionnaire. 
 
Lorsqu'un assuré souhaite démar-
rer un trajet de réintégration formel, 
une déclaration d'engagement doit 
d'abord être signée. Le nombre est 
en augmentation dans tous les do-
maines, comme le montrent les 
chiffres du baromètre Retour au 
Travail. Les inscriptions auprès des 
services régionaux de l'emploi pré-
sentent également une tendance à 
la hausse: de 5 612 en 2022 à 
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volledige schorsing. De zaken vallen dus samen. Dat maakt het moei-
lijker om te zeggen hoeveel mensen er, uitsluitend wegens het niet in-
vullen van de vragenlijst, een sanctie hebben gekregen. Er vallen soms 
verschillende soorten sancties op elkaar. Het zijn verschillende proces-
sen. Zo mogelijk ga ik daarop dieper inzoomen in mijn schriftelijk ant-
woord. 
 
Ten slotte, indien een verzekerde na een eerste contactmoment met 
de terug-naar-werkcoördinator een formeel re-integratietraject wenst 
op te starten, zal er eerst een engagementsverklaring worden onder-
tekend. Daarna zal de TNW-coördinator samen met de verzekerde een 
formeel re-integratieplan opstellen. Wij zien daar op alle vlakken een 
stijgende trend. U vindt de concrete cijfers daarover in de TNW-baro-
meter. Wij zullen die ook opnemen in de bijkomende antwoorden op 
de schriftelijke vraag. 
 
Ik veronderstel dat u bijzonder geïnteresseerd bent in de aanmeldin-
gen bij de bemiddelingsdiensten en daarom wil ik die cijfers nog even 
geven. Voor het volledige jaar 2022 ging het om 5.612 aanmeldingen 
bij een van de regionale arbeidsbemiddelingsdiensten. In 2023 was dit 
totaal al gestegen tot 8.519. Voor 2024, cijfers voor de helft van het 
jaar, tot en met juni, gaat het om 6.261 aanmeldingen. Ook daar zien 
wij dus een stijgende trend. Ik vind dat een positief gegeven in het ge-
heel van dit niet zo eenvoudige verhaal. 
 
Ik zal u ook nog schriftelijk antwoorden en ik zal bijkomende informatie 
stoppen in mijn schriftelijk antwoord. 
 

8 519 en 2023 et 6 261 au cours du 
premier semestre de 2024.  
 
Je vous fournirai également une ré-
ponse écrite avec des chiffres sup-
plémentaires. 
 

02.04  Vincent Van Quickenborne (Open Vld): Mijnheer de minister, 

de essentie van de responsabilisering van mensen bij arbeidsonge-
schiktheid is ervoor zorgen dat alle actoren geresponsabiliseerd wor-
den. U hebt in antwoord op mijn eerdere vraag over de ziekenfondsen 
aangetoond dat dit gebeurt. Voor de werkgevers werden de cijfers des-
tijds ook bekendgemaakt, het gaat in totaal over 8 miljoen euro. 
 
Nu hebben wij de cijfers voor de werknemers. Voor de werknemers zijn 
er natuurlijk verschillende momenten. U hebt geantwoord met betrek-
king tot het moment dat een TNW-coördinator de werknemer uitnodigt 
voor een eerste gesprek. Het blijkt te gaan over 17 personen in 2023 
en 29 personen in 2024. Mijnheer de minister, dat zijn lage aantallen. 
17 mensen op een totaal van 500.000 arbeidsongeschikten is 
0,0034 %. Bij 29 personen is dat iets meer. U zult zeggen dat het sys-
teem nog op gang moet komen, maar het zijn toch wel erg lage aantal-
len. 
 
Wat de vragenlijst betreft, kunt u momenteel geen cijfers geven. Noch-
tans zouden we eigenlijk wel moeten weten – de ziekenfondsen kun-
nen ons die info bezorgen – of vragenlijsten al dan niet worden inge-
vuld. Daarover geen cijfers geven zorgt hopelijk niet voor straffeloos-
heid en ziekenfondsen die hun verantwoordelijkheid ontlopen, want 
daar vrezen wij voor. 
 
Ten laatste kom ik terug op de responsabilisering op basis van een 
aantal formele momenten: niet komen opdagen voor een medisch on-
derzoek, niet komen opdagen voor een eerste gesprek en geen vra-
genlijst invullen. In die responsabilisering gaat het op dit moment niet 
over responsabilisering in het kader van een formeel re-integratietra-

02.04  Vincent Van Quicken-

borne (Open Vld): La responsabili-
sation des personnes en incapacité 
de travail vise à faire en sorte que 
tous les acteurs prennent leurs res-
ponsabilités. Vous avez démontré 
que cela était le cas pour les mu-
tualités et les employeurs, mais 
nous constatons que les chiffres 
sont faibles chez les travailleurs. 
En 2023, 17 personnes ont été 
sanctionnées après avoir été invi-
tées par un coordinateur de retour 
au travail, contre 29 en 2024. Cela 
ne représente qu'une fraction des 
500 000 personnes en incapacité 
de travail. 
 
Par ailleurs, nous ne disposons 
d'aucun chiffre sur les question-
naires complétés ou non. Les mu-
tualités devraient communiquer 
ces informations. Nous craignons 
l'impunité ou un manque de sens 
des responsabilités de la part des 
mutualités. 
 
Actuellement, une personne qui ne 
collabore pas à un trajet d'intégra-
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ject. Iemand die niet meewerkt aan een re-integratietraject wordt van-
daag niet geresponsabiliseerd. Wij vinden dat dat daartoe zou moeten 
worden uitgebreid. 
 

tion formel n'est pas responsabili-
sée. Cette situation doit changer. 
 

02.05  Axel Ronse (N-VA): Er zijn dus nog geen cijfers over de sanc-

ties naar aanleiding van het niet invullen van de vragenlijst. We zullen 
die van u ontvangen na de consultatie van het NICC. Los van de sanc-
ties voor het niet invullen van die vragenlijst ben ik bijzonder geïnteres-
seerd in het effect van die vragenlijst. Helpt die een langdurig zieke om 
een aangepaste job te vinden bij de eigen werkgever of een andere 
werkgever? Werd er kwalitatief gemeten of die vragenlijst nuttig is? 
 
Ik begrijp dat de volledige schorsing voorrang heeft op de sanctie voor 
het niet invullen van de vragenlijst, maar het zou nuttig zijn om ook 
daarover cijfers te krijgen. Als we deze al niet kunnen krijgen voor de 
jaren 2022 en 2023, dan is het niet makkelijk om als parlementslid onze 
job te doen en te controleren of de genomen maatregelen om het  
aantal langdurig zieken en de RIZIV-uitkeringen terug te dringen, effi-
ciënt zijn. Het lijkt me broodnodig om dat vanuit het Parlement te kun-
nen doen. 
 
Ik waardeer u, want u bent de eerste minister die zijn tanden heeft ge-
zet in het terugdringen van langdurig zieken door alle actoren voor hun 
verantwoordelijkheden te plaatsen. Het is des te jammer dat net voor 
de actor in kwestie weinig cijfergegevens en materiaal voorhanden zijn. 
Andere parameters tonen immers aan dat er meer nodig is. Voorlopig 
slechts 3.000 werkhervattingspremies, dat is zeer weinig. Bij het RIZIV 
heb ik me geïnformeerd over het Terug-naar-werkfonds. Sinds 
april 2024 zijn er slechts 11 vouchers uitgereikt via een fonds dat on-
dertussen al ruim 4,5 miljoen euro heeft opgehaald bij de boetes voor 
ontslag bij medische overmacht. 
 
Als we resultaten willen boeken, zal er meer nodig zijn. We willen uw 
partner zijn om samen met u na te gaan hoe we de maatregelen doel-
treffender en sterker kunnen maken om meer mensen aan de slag te 
krijgen. 
 

02.05  Axel Ronse (N-VA): Il serait 

en effet utile d'obtenir des statis-
tiques sur les questionnaires non 
complétés. Autrement, il est diffi-
cile, pour les parlementaires, de 
vérifier l'efficacité des mesures. 
D'autres paramètres présentent 
également des résultats limités. 
Ainsi, seulement 3 000 primes de 
reprise du travail ont été versées et 
11 vouchers du fonds Retour au 
travail ont été délivrés depuis le 
mois d'avril 2024. Nous voulons 
collaborer pour enregistrer des ré-
sultats. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De behandeling van de vragen wordt geschorst van 16.05 uur tot 16.18 uur. 
Le développement des questions est suspendu de 16 h 05 à 16 h 18. 
 

03 Actualiteitsdebat over Audi en toegevoegde vragen van 

- Anja Vanrobaeys aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De taskforce Audi" 
(56000347C) 
- Reccino Van Lommel aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "Audi" (56000355C) 
- Axel Ronse aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De stand van zaken met be-
trekking tot de taskforce Audi" (56000357C) 
- Axel Ronse aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De industriële toekomst van 
de Audifabriek in Vorst" (56000430C) 
- Axel Ronse aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De sluiting van Audi Vorst" 
(56000643C) 
- Kurt Moons aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De subsidies en financiële 
tegemoetkomingen aan Audi Brussels" (56000678C) 
- Anja Vanrobaeys aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De sluiting van Audi 
Brussels" (56000680C) 
- Kurt Moons aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De toekomst van de site van 
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Audi Brussels" (56000697C) 
- Rajae Maouane aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De aangekondigde sluiting 
van Audi Vorst" (56000724C) 
- Reccino Van Lommel aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De Audi-site" 
(56000769C) 
- Roberto D'Amico aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De overname van de 
Audisite" (56000971C) 
- Robin Tonniau aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk belast met Relance, strategische 
Investeringen en Wetenschapsbeleid) over "Het sociale plan bij Audi" (56001407C) 
- Marie Meunier aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk belast met Relance, strategische 
Investeringen en Wetenschapsbeleid) over "De sluiting van Audi Vorst" (56001408C) 
- Robin Tonniau aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk belast met Relance, strategische 
Investeringen en Wetenschapsbeleid) over "De overname van Audi" (56001421C) 

03 Débat d’actualité sur Audi et questions jointes de 

- Anja Vanrobaeys à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La task force Audi" 
(56000347C) 
- Reccino Van Lommel à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "Audi" (56000355C) 
- Axel Ronse à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "L'état d'avancement de la task 
force Audi" (56000357C) 
- Axel Ronse à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "L'avenir industriel du site d'Audi 
à Forest" (56000430C) 
- Axel Ronse à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La fermeture d’Audi Forest" 
(56000643C) 
- Kurt Moons à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "Les subsides et aides financières 
accordés à Audi Brussels" (56000678C) 
- Anja Vanrobaeys à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La fermeture d'Audi Brus-
sels" (56000680C) 
- Kurt Moons à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "L'avenir du site d'Audi Brussels" 
(56000697C) 
- Rajae Maouane à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La fermeture annoncée 
d'Audi Forest" (56000724C) 
- Reccino Van Lommel à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "Le site d'Audi" 
(56000769C) 
- Roberto D'Amico à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La reprise du site d'Audi" 
(56000971C) 
- Robin Tonniau à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail chargé de la Relance, des Investis-
sements stratégiques, de la Politique scientifique) sur "Le plan social chez Audi" (56001407C) 
- Marie Meunier à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail chargé de la Relance, des Investis-
sements stratégiques, de la Politique scientifique) sur "La fermeture d'Audi Forest" (56001408C) 
- Robin Tonniau à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail chargé de la Relance, des Investis-
sements stratégiques, de la Politique scientifique) sur "La reprise d'Audi" (56001421C) 
 

03.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Mijnheer de minister, dit debat was 

al voor een tijdje geleden gepland. Ik had verschillende vragen opge-
steld. Ik zal ze actualiseren en groeperen in één tussenkomst. 
 
Wij hebben hier al vaker debatten gevoerd over Audi. Wij hebben hoor-
zittingen georganiseerd en een bedrijfsbezoek afgelegd. Wat onder-
tussen wel duidelijk is, is dat Audi de sluiting van de fabriek in Vorst 
heeft aangekondigd tegen 28 februari 2025. Audi heeft ook meege-
deeld dat er in 2024 geen ontslagen meer zullen vallen. Er wordt verder 
gezocht naar een overnemer en er wordt onderhandeld over een soci-
aal plan. 
 
Nu, die onderhandelingen verlopen met hoogtes en laagtes. Zij verlo-
pen heel stroef. De vakbonden zeggen dat zij niet alle informatie heb-
ben. Daarnaast zien we dat ook bij de toeleveranciers de onderhande-
lingen begonnen zijn, maar dat Audi absoluut niet bereid is te betalen 

03.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

Audi fermera l'usine de Forest d'ici 
au 28 février 2025. Audi a égale-
ment communiqué que plus aucun 
licenciement n'aurait lieu en 2024. 
La recherche d'un repreneur se 
poursuit et des négociations sont 
menées concernant un plan social, 
mais la tâche se révèle très compli-
quée. Hier, la CSC a affirmé qu'un 
potentiel repreneur chinois souhai-
tait visiter l'usine, mais que la direc-
tion aurait empêché cette venue. 
 
Vos services suivent-ils le dialogue 
relatif au plan social? Selon eux, 
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voor de toeleveranciers. Die blijven dus in het ongewisse over wat zij 
als rugzakje nog zullen meekrijgen. 
 
Mijn vragen gingen onder meer over de taskforce. Ik heb ondertussen 
heel weinig vernomen over de taskforce. Het laatste wat ik hoorde, was 
dat die op 9 oktober opnieuw zou samenkomen. Sindsdien bleef het 
stil. Goed, misschien wordt er in alle stilte verder gewerkt, dat is dan 
toch belangrijk. 
 
Gisteren, en dat vond ik wel frappant, volgde dan plots het nieuws dat 
het ACV verklaarde dat een potentiële Chinese overnemer de fabriek 
wou bezoeken om te kijken of er toekomstmuziek in zit. De directie zou 
die echter niet willen binnenlaten en zou het aanbod volledig weigeren. 
 
Vandaar mijn vragen. 
 
Volgen uw diensten het overleg over het sociaal plan? Hoe verloopt 
het volgens hen?  
 
Hoe zit het met de toeleveranciers? Zijn er vragen gesteld aan uw dien-
sten, aan u als minister? Hoe verloopt het overleg daar verder? 
 
Hoe zit het met de taskforce? Is die samengekomen? Wie was aanwe-
zig? Waren de gewesten daar ook bij betrokken? 
 
Welke afspraken zijn er gemaakt? Zijn er al afspraken gemaakt over 
tewerkstellingscellen of over andere manieren om de mensen die uit-
eindelijk toch hun job verliezen te ondersteunen en te begeleiden? Wat 
is de timing? 
 
Ik weet niet of u op de volgende vraag kunt antwoorden. Klopt dat be-
richt over de Chinese overnemer? Hebt u dat kunnen verifiëren? Dat is 
toch frappant. Ik vind eerlijk gezegd dat de directie van Audi zich tot nu 
toe zeer arrogant opgesteld heeft. Als er een overnemer is die mis-
schien toch een deel van de fabriek en de tewerkstelling kan behou-
den, waarom wordt die dan door de directie niet toegelaten? Ik meen 
dat dit voor onze economie en voor de mensen die daar werken, voor 
hun toekomst, toch wel belangrijk is. 
 

comment se déroule-t-il? Comment 
se passe la concertation avec les 
sous-traitants? Où en est la task 
force? Quels accords ont-ils été 
conclus et selon quel calendrier, 
notamment en ce qui concerne les 
cellules pour l'emploi ou d'autres 
mesures de soutien? L'information 
relative à un repreneur chinois est-
elle exacte? Dans l'affirmative, 
pourquoi cette délégation n'a-t-elle 
pas été autorisée à venir? 
 

03.02  Axel Ronse (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mijnheer de minis-

ter, collega Vanrobaeys heeft al uitstekend alle relevante vragen ge-
schetst. Er zijn vandaag drie grote zorgen.  
 
Ten eerste, wordt het sociaal plan op een goede manier uitgevoerd? 
Ten tweede, de mensen die hun job zullen verliezen, en dat zijn er 
helaas veel, moeten zo snel mogelijk terug aan werk worden geholpen 
door een goede samenwerking tussen VDAB, Forem en Actiris, en 
vooral ook private partners. Ten derde, er moet een goede doorstart 
komen op de site, die goedgelegen is en een mooi potentieel heeft. Ik 
sluit mij aan bij de vragen van collega Vanrobaeys. Is het juist dat die 
Chinese delegatie niet kon worden ontvangen? Zijn er andere moge-
lijke opportuniteiten waarvan u weet hebt en die wij kunnen helpen fa-
ciliteren?  
  
Die drie bezorgdheden moeten vandaag het onderwerp van debat zijn. 
Er is nog een vierde bezorgdheid, maar die moet eerder op Europees 
niveau behandeld worden. Deze moet zeker worden aangestuurd. Ik 
steun mijn collega Ismaël Nuino volledig in zijn ambitie om daaromtrent 

03.02  Axel Ronse (N-VA): À 

l'heure actuelle, il y a trois grandes 
préoccupations au niveau national. 
Le plan social doit être mis en 
œuvre correctement. En outre, il 
convient d'aider les personnes qui 
perdront leur emploi à en retrouver 
un dans les plus brefs délais grâce 
à une bonne coopération entre le 
VDAB, le Forem et Actiris, et éga-
lement, et surtout, des partenaires 
privés. Enfin, le site doit faire l'objet 
d'une véritable relance. Est-il exact 
que cette délégation chinoise n'a 
pas pu être reçue? 
 
Une quatrième préoccupation doit 
être examinée au niveau euro-
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in contact te komen met de Europese Commissie. Wij zullen immers 
waakzaam moeten zijn. De West-Europese maakindustrie, en zeker 
de auto-industrie, zit in zeer zwaar weer. De allereerste vergadering 
van deze commissie betrof een hoorzitting over Audi. Toen ging het 
alleen over Vorst. Ondertussen zijn er ook sites in Duitsland getroffen. 
Wanneer een Duitse autobouwer in Duitsland fabrieken begint te slui-
ten, zitten wij echt wel in zwaar weer. Dat behoeft debat. En ik steun 
de inspanningen die collega Nuino daaromtrent plant.  
  
Loopt het sociaal plan goed? Hebben de regionale diensten voor ar-
beidsmarktbemiddeling alles goed opgestart om de mensen aan een 
nieuwe job te helpen? Wat zal er gebeuren met de site? Zijn er nog 
potentiële overnemers, in het bijzonder de Chinese speler waarnaar 
collega Vanrobaeys verwees?  
 

péen, à savoir le fait que l'en-
semble de l'industrie manufactu-
rière en Europe de l'Ouest est en 
très grande difficulté. 
 
Quelle est votre réaction à toutes 
ces questions importantes? 
 

03.03  Kurt Moons (VB): Mijnheer de minister, de vragen van de an-

dere vraagstellers waren ongelooflijk goed. Ik kom echter nog even te-
rug op een schriftelijke vraag die ik in september 2024 had ingediend. 
Ze gaat veeleer over de financiële tegemoetkomingen en de juiste be-
dragen die ooit zijn toegekend aan Audi Vorst op alle mogelijke ni-
veaus. 
 
Wat zijn die bedragen? Wat was het doel ervan? Wat zijn de redenen 
daarvoor? Wat waren de voorwaarden? 
 
Op welke mogelijke manier zouden wij ze kunnen recupereren? Welke 
stappen zijn dienaangaande reeds gezet? Zijn er al dan niet al bedra-
gen teruggevorderd, in de veronderstelling dat een terugvordering mo-
gelijk was? Mogelijkerwijze zijn de tegemoetkomingen of terugvorde-
ringen immers ook een belangrijk element in mogelijke onderhandelin-
gen met mogelijke nieuwe investeerders. 
 
Mijnheer de minister, is de taskforce ook betrokken bij de onderhande-
lingen over een mogelijke overname van de site? In Vlaams-Brabant is 
er een ontstellend tekort aan industrieruimte. De Audisite is fantastisch 
gelegen voor een nieuwe ontwikkeling of reconversie. Zou de FPIM of 
de overheid zich op de ene of andere manier met het dossier kunnen 
bezighouden, bijvoorbeeld om de gronden aan te kopen? Is de grond 
mogelijks vervuild, waardoor een sanering nodig is en er ter zake mo-
gelijks discussie met Audi Vorst zou kunnen ontstaan? 
 
In welke mate kan een beroep worden gedaan op een financiële bij-
drage uit het Europees Fonds voor aanpassing aan de globalisering 
voor ontslagen werknemers om het sociaal plan te bevorderen? 
 

03.03  Kurt Moons (VB): Quel est 

le montant des aides financières 
perçues par Audi Forest? Quel en 
était l'objectif et à quelles condi-
tions ces aides étaient-elles sou-
mises? De quelle manière peu-
vent-elles être récupérées? 
Quelles initiatives ont déjà été 
prises à cette fin? De tels recouvre-
ments peuvent également entrer 
en ligne de compte dans le cadre 
d'éventuelles négociations avec de 
nouveaux investisseurs potentiels. 
La task force est-elle associée aux 
négociations concernant une éven-
tuelle reprise du site? La Société 
Fédérale de Participations et d’In-
vestissement (SFPI) ou les autori-
tés publiques pourraient-elles 
d'une manière ou d'une autre exa-
miner ce dossier et, le cas échéant, 
acheter les terrains? Une dépollu-
tion est-elle nécessaire? Dans 
quelle mesure pouvons-nous 
compter sur une contribution finan-
cière du Fonds européen d'ajuste-
ment à la mondialisation pour les 
travailleurs licenciés ? 
 

03.04  Robin Tonniau (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, ik heb voor 

u een getuigenis meegebracht van een ex-collega van mij bij Audi 
Brussels.  
 
"Ik zou graag mijn carrière beschrijven. Ik ben op mijn veertiende in de 
bouw beginnen te werken: dakwerken en sanitair. Na vierenhalf jaar 
moest ik vertrekken door de crisis in de bouwsector. Ik solliciteerde bij 
Volkswagen Vorst en mocht daar beginnen op 18 juli 1984. Ik heb de 
herstructurering in 2006 meegemaakt en besloot toen om te blijven, 
want ik geloofde in het project Audi Brussel. Hier zijn we dan: in 2024 
een nieuwe herstructurering en de definitieve sluiting van onze fabriek. 
Ik ben in juli van dit jaar 59 jaar geworden en heb 40 jaar in ploegen-
dienst gewerkt voor Volkswagen en Audi in Vorst. Ik zou graag weten 

03.04  Robin Tonniau (PVDA-

PTB): Un de mes anciens col-
lègues chez Audi Brussels té-
moigne qu'il a commencé à travail-
ler dans le bâtiment à l'âge de 14 
ans et qu'il a dû quitter ce poste au 
bout de 4,5 ans. Il a ensuite com-
mencé chez Audi en 1984. En 
2024, l'usine fermera définiti-
vement ses portes. Il a 59 ans et 
travaille chez Audi Brussels depuis 
40 ans. Quel avenir lui réserve la 
politique? Il mérite de pouvoir partir 
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wat de politiek eigenlijk van plan is met ons, want ik zal het niet verber-
gen: de wens om te werken is er niet meer, gezien mijn lange carrière, 
mijn gezondheid en recuperatievermogen. Ik vind dat ik het na een car-
rière als die van mij verdien om met opgeheven hoofd te vertrekken. 
Maar Audi en de politiek schatten ons vandaag niet naar waarde. De 
anciens niet, de jongeren niet, de toeleveringsbedrijven niet, het poets-
personeel niet, de bewaking niet, niemand." 
 
Mijnheer de minister, parlementsleden, we hebben tal van zulke be-
richten binnengekregen. De werknemers van Audi en de toeleverings-
bedrijven zijn ongerust, terecht. Ik denk eigenlijk niet dat u dat goed 
begrijpt. Ik hoorde hier de heer Ronse verklaren: "We moeten hen be-
geleiden naar een nieuwe job." Tja, 59 jaar, 40 jaar lang gewerkt in 
ploegen in de fabriek. Hij heeft 40 jaar lang rijkdom geproduceerd, en 
dan geeft u hem niet eens de kans om met opgeheven hoofd en res-
pect de arbeidsmarkt te verlaten. Vroeger was dat eigenlijk doodnor-
maal, via het brugpensioen. Regering na regering heeft dat stelsel ech-
ter afgebroken: liberalen, socialisten, christendemocraten en de N-VA, 
altijd met de steun van het Vlaams Belang. Het maakt niet uit welke 
regering er is, elke partij is verantwoordelijk voor die afbraak van het 
brugpensioen. 
 
Nu stelt de nieuwe arizonacoalitie voor om dat brugpensioen in zijn 
geheel en onmiddellijk af te schaffen. Ik begrijp dat niet en de mensen 
ook niet. Er zijn geen 101 verschillende verklaringen voor: ofwel weet 
u niet wat er op de werkvloer leeft, ofwel kiest u er bewust voor om de 
realiteit te negeren, omdat de patroons het eisen. Wij kiezen echter de 
kant van de werkende klasse, de kant van degenen die eigenlijk de 
meerwaarde produceren in dit land.  
 
Mijnheer de minister, in de Audifabriek is vandaag een werknemer op 
drie ouder dan 50. Ik heb twee vragen voor u. Bent u bereid om de 
leeftijdsvoorwaarde voor het brugpensioen voor ontslagen werkne-
mers in het kader van een herstructurering, momenteel vastgelegd op 
60 jaar, te verlagen? Bent u bereid om de beschikbaarheid van brug-
gepensioneerden voor de arbeidsmarkt af te schaffen, zodat die men-
sen met opgeheven hoofd na een leven vol arbeid met respect kunnen 
genieten van hun oude dag? 
 

la tête haute, mais Audi et les poli-
tiques n'apprécient pas le person-
nel d'Audi à sa juste valeur. Selon 
le collègue Ronse, ce travailleur 
doit chercher un autre emploi, alors 
qu'auparavant il aurait pu quitter le 
marché du travail en bénéficiant 
d'une prépension bien méritée. 
 
Les partis de la coalition Arizona 
veulent supprimer la prépension. 
Or, un travailleur sur trois d'Audi 
Brussels a plus de 50 ans. 
 
Abaisserez-vous l'âge de la pré-
pension pour ces travailleurs? Sup-
primerez-vous la condition de dis-
ponibilité pour le marché de l'em-
ploi pour les prépensionnés?  
 

03.05  Marie Meunier (PS): Monsieur le ministre, inutile de rappeler la 

fermeture annoncée du site d'Audi Brussels à Forest, d'ici à fin février. 
Celle-ci suscite une vive inquiétude, non seulement pour les travail-
leurs concernés, mais également pour l’avenir économique et indus-
triel de ce site stratégique. 
 
D’une part, nous constatons que la direction d’Audi Brussels continue 
d’adopter une posture inacceptable. Malgré les déclarations affirmant 
une volonté de dialogue avec les parties intéressées, elle a récemment 
refusé de recevoir une délégation officielle venue de Pékin pour éva-
luer le potentiel du site en vue d’une reprise éventuelle. Ce comporte-
ment, rapporté par les syndicats, donne l’impression d’un manque de 
sérieux et de volonté dans la recherche de solutions pour préserver 
l’emploi et l’activité industrielle. 
 
D’autre part, le plan social en cours de négociation, bien qu’important, 
ne saurait suffire à répondre aux enjeux humains et économiques liés 
à cette fermeture. Les syndicats demandent, à juste titre, des garanties 
sur le respect des droits des travailleurs. 

03.05  Marie Meunier (PS): De 

voor eind februari aangekondigde 
sluiting van Audi Brussel in Vorst 
zorgt voor grote ongerustheid. 
Hoewel de directie zich bereid 
heeft getoond om de dialoog aan te 
gaan, heeft ze geweigerd om een 
delegatie uit Peking te ontvangen, 
die het potentieel van de site wilde 
onderzoeken met het oog gericht 
op een eventuele overname. Dat 
wekt de indruk dat de directie on-
voldoende bereid is om oplossin-
gen te zoeken voor het behoud van 
de tewerkstelling en de industriële 
activiteit. 
 
Het sociaal plan zal niet volstaan 
om een antwoord te bieden op de 
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Enfin, si la mise en place d’une task force pilotée par les Régions est 
une étape positive, celle-ci doit impérativement être accompagnée 
d’un engagement clair et ferme du fédéral pour explorer toutes les so-
lutions industrielles possibles et éviter une désindustrialisation supplé-
mentaire de notre pays. 
 
Monsieur le ministre, le gouvernement actuel est en affaires courantes, 
ce qui vous laisse peu de marge de manœuvre pour agir concrètement 
sur ce dossier. Néanmoins, pourriez-vous nous donner des informa-
tions sur la façon dont s'est déroulée la réunion de la task force mardi 
dernier? Comment voyez-vous la suite au niveau fédéral, que ce soit 
pour ce gouvernement ou celui à venir? 
 

menselijke en economische vraag-
stukken. De vakbonden vragen ga-
ranties dat de rechten van de arbei-
ders geëerbiedigd worden. 
 
Ten slotte moet de door de gewes-
ten aangestuurde taskforce verge-
zeld gaan van harde toezeggingen 
van de federale overheid om alle 
oplossingen te onderzoeken en 
een verdere de-industrialisatie van 
ons land te voorkomen. 
 
In deze periode van lopende zaken 
hebt u weinig ruimte om in te grij-
pen, maar kunt u ons vertellen hoe 
de vergadering van de taskforce af-
gelopen dinsdag verlopen is? Wat 
zal er nu verder op federaal niveau, 
door deze of de volgende regering, 
ondernomen worden? 
 

03.06  Rajae Maouane (Ecolo-Groen): Monsieur le ministre, ma ques-

tion n’étant pas vraiment récente, certains de ses éléments sont au-
jourd’hui obsolètes et d’autres s’y sont ajoutés. Vous n’ignorez pas que 
la fermeture du site, prévue pour la fin février, suscite de vives inquié-
tudes auprès des employés mais aussi des sous-traitants. Même si la 
direction a assuré qu’aucun licenciement n’aurait lieu en 2024 et qu’elle 
continue à chercher un repreneur, les négociations pour un plan social 
sont en cours. Néanmoins, les sous-traitants, qui représentent des 
centaines d’emplois, sont totalement exclus du processus et ne dispo-
sent d’aucune garantie. 
 
En outre, il a été rapporté par les syndicats qu’une délégation officielle 
venue de Pékin afin d’évaluer le potentiel du site en vue d’une éven-
tuelle reprise s’est vu refuser l’accès au site par la direction. Plusieurs 
informations circulent et posent question. 
 
Dans ce contexte, y a-t-il des avancées concrètes concernant le plan 
social pour les travailleurs d’Audi et leurs sous-traitants? Ceux-ci se-
ront-ils inclus dans ce plan social? 
 
Quels sont les contacts ayant eu lieu entre Audi et les différents ac-
teurs, notamment les gouvernements? 
 
Quelles actions le groupe de travail a-t-il entreprises ces dernières se-
maines? 
 
Nous constatons toujours un manque de volonté de la part d’Audi de 
trouver un repreneur ou, à tout le moins, de se montrer prête à colla-
borer. Comment préserver l’activité économique à Forest tout en ex-
plorant d’autres solutions industrielles? À cet égard, un engagement 
clair et coordonné entre la Région et le pouvoir fédéral est impératif.  
 
Je sais que vous êtes en affaires courantes mais je vous remercie 
néanmoins pour vos réponses et votre engagement, car nous savons 
que vous avez la volonté de trouver une solution pour ces milliers de 
travailleuses et travailleurs. 

03.06  Rajae Maouane (Ecolo-

Groen): De voor eind februari aan-
gekondigde sluiting van de Audifa-
briek in Vorst veroorzaakt veel on-
gerustheid bij de werknemers en 
de toeleveranciers, en veel be-
zorgdheid over de toekomst van de 
site. De directie belooft dat er in 
2024 geen ontslagen zullen vallen 
en dat ze een overnemer zoekt. De 
onderhandelingen over een sociaal 
plan zijn aan de gang, maar de toe-
leveranciers vallen daarbuiten. Bo-
vendien zou de directie een Chi-
nese officiële delegatie die naar 
Vorst gekomen was met het oog 
gericht op een eventuele over-
name, de toegang tot de fabriek 
geweigerd hebben. 
 
Hoe vorderen de besprekingen 
over het sociaal plan? Zullen de 
toeleveranciers daar mee in opge-
nomen worden? Welke contacten 
zijn er tussen de directie en de on-
derscheiden regeringen? Welke 
actie heeft de werkgroep Audi re-
centelijk ondernomen? De directie 
werkt niet echt mee om een over-
nemer te vinden; hoe kan de activi-
teit in Vorst toch behouden wor-
den? Het gewest en de federale 
overheid moeten absoluut een dui-
delijk en gecoördineerd engage-
ment aangaan. 
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Le président: Madame Hansez, voulez-vous vous joindre au débat? 
 

03.07  Isabelle Hansez (Les Engagés): Monsieur le ministre, la ferme-

ture annoncée d’Audi Brussels et les récents événements qui entou-
rent la gestion du site suscitent de vives inquiétudes, tant pour les tra-
vailleurs que pour l’avenir industriel de notre pays. 
 
Quatre points particuliers méritent des éclaircissements de votre part. 
Le premier concerne le respect de la loi Renault. Selon les informations 
dont nous disposons, des accusations sont portées par les syndicats 
contre la direction d’Audi Brussels, qui aurait contourné l’esprit, voire 
la lettre, de la loi Renault en privilégiant une vente au meilleur prix plu-
tôt que la préservation des emplois. 
 
Monsieur le ministre, la loi Renault a-t-elle été, selon vous, pleinement 
respectée dans ce dossier? Dans la négative, quelles mesures con-
crètes comptez-vous prendre pour faire respecter les droits des travail-
leurs et garantir la transparence du processus de reprise? 
 
Le deuxième point concerne la reprise du site. La CNE rapporte que 
des investisseurs potentiels tels qu’une délégation chinoise auraient 
été éconduits sans même avoir pu visiter le site. Quels moyens le gou-
vernement peut-il mettre en place pour s'assurer que toutes les pistes 
sérieuses de reprise sont exploitées, afin de maximiser les chances de 
préserver les emplois? 
 
Le troisième point concerne la task force et le plan social. Une nouvelle 
task force pilotée par les Régions a été annoncée pour gérer la réin-
sertion des travailleurs. Quelles seront les responsabilités précises du 
fédéral dans ce processus? Comment garantirez-vous une coordina-
tion optimale avec les Régions? Une Conférence interministérielle de 
l'Emploi est-elle programmée ou a-t-elle lieu sur le sujet?  
 
Le quatrième et dernier point est relatif à la transition industrielle. La 
transition industrielle du site est une opportunité pour repenser notre 
stratégie économique à Bruxelles. Quelles actions le fédéral peut-il en-
treprendre, en coopération avec la Région bruxelloise, pour attirer des 
investisseurs et garantir que ce site joue un rôle clé dans l'avenir in-
dustriel et écologique de notre Région?  
 
Monsieur le ministre, il est impératif que des réponses précises soient 
apportées et que des actes concrets suivent pour protéger les travail-
leurs et l'économie. Nous attendons de votre part une action ferme et 
résolue. 
 

03.07  Isabelle Hansez (Les En-

gagés): Op vier punten moet er een 
en ander verduidelijkt worden. De 
vakbonden zijn van oordeel dat de 
directie van Audi Brussels de geest 
en zelfs de letter van de wet-Re-
nault omzeild heeft door te opteren 
voor een verkoop tegen de beste 
prijs en niet voor het behoud van de 
werkgelegenheid. Wat is uw stand-
punt hierover? Als de wet effectief 
omzeild werd, wat zult u dan doen 
om de toepassing ervan af te dwin-
gen? 
 
ACV Puls rapporteert dat potenti-
ele investeerders afgewezen wer-
den zonder dat ze zelfs de site 
mochten bezoeken. 
 
Hoe kan de regering er zeker van 
zijn dat alle ernstige denksporen in 
verband met een overname onder-
zocht werden? Welke verantwoor-
delijkheden zal de federale rege-
ring hebben in de door de gewes-
ten geleide taskforce voor de her-
tewerkstelling van werknemers? 
Hoe zult u ervoor zorgen dat een 
en ander optimaal met de gewes-
ten afgestemd wordt? Is er een ver-
gadering van de IMC Werk ge-
pland? De industriële transitie van 
de site is een opportuniteit om de 
economische strategie in Brussel 
te herdenken. Wat kan de federale 
overheid doen om investeerders 
aan te trekken en de rol van de site 
in de toekomst van het Brusselse 
Gewest veilig te stellen? 
 
We verwachten doortastende 
maatregelen om de werknemers 
en de economie te beschermen! 
 

Le président: D'autres personnes souhaitent-elles se joindre au débat? (Non) 
 

03.08  Pierre-Yves Dermagne, ministre: Monsieur le président, mes-

dames et messieurs les parlementaires, merci pour vos questions sur 
ce dossier important du processus de restructuration en cours au sein 
de l'entreprise et du site d'Audi Forest.  
 
Comme j'ai déjà pu vous l'indiquer lors de nos précédents échanges à 
ce sujet, notre volonté est de tout mettre en œuvre pour que ce site 
reste un site industriel, ceci tant pour l'activité économique réalisée en 

03.08 Minister Pierre-Yves Der-

magne: Zowel voor de economi-
sche activiteit als voor de toekomst 
van de werknemers willen wij alles 
in het werk stellen om ervoor te zor-
gen dat de site in Vorst een indu-
striële site blijft. De eerste minister 
heeft op 3 december de taskforce, 
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Belgique que pour les actuels travailleurs de cette entreprise. 
 
À cet égard, le premier ministre a à nouveau réuni la task force mise 
sur pied en ce qui concerne Audi Forest en date du 3 décembre der-
nier, en présence des représentants des autorités régionales ainsi que 
des formateurs fédéraux et bruxellois, à tout le moins du côté franco-
phone. Dans ce contexte, il a été convenu que la Région de Bruxelles-
Capitale prendrait la direction politique des opérations de recherche 
d'avenir industriel pour ce site. Cette mission relève en effet naturelle-
ment des compétences en politique économique des Régions et sin-
gulièrement de la Région de Bruxelles-Capitale en l'espèce. 
 
Une task force spécifique sera par conséquent mise en place rapide-
ment, par ce niveau de pouvoir, afin de pouvoir appréhender au plus 
près des acteurs de terrain les pistes de solutions envisageables pour 
ce site ainsi que les problématiques qui y sont liées, et en particulier 
les coûts de dépollution du site. 
 
Je reste évidemment disponible, ainsi que le premier ministre, pour en-
visager avec l'ensemble des parties prenantes toutes les pistes qui 
pourraient permettre de maintenir l'emploi et l'activité sur le site de Fo-
rest, et de conserver en Belgique ce fleuron industriel. Comme vous le 
savez, nous avons commencé ce travail dès les premières annonces 
de restructuration au sein d'Audi. 
 

samen met vertegenwoordigers 
van de gewestregeringen, de for-
mateur van de federale regering en 
de Franstalige formateur van de 
Brusselse regering bijeengeroe-
pen. Er werd overeengekomen dat 
het Brussels Hoofdstedelijk Ge-
west het voortouw zal nemen in het 
onderzoek naar de industriële toe-
komstmogelijkheden van de site. 
Er zal snel een speciale taskforce 
opgericht worden om mogelijke op-
lossingen uit te diepen, onder meer 
de kosten voor het saneren van de 
site. 
 
We blijven beschikbaar om mee na 
te denken over manieren om werk-
gelegenheid te behouden en dit in-
dustriële paradepaardje in stand te 
houden. 
 

Ik mag hopen dat dat voor de formateur ook een prioriteit is en dat de 
volgende regering in volheid van bevoegdheid mee garant zal staan 
voor een industriële toekomst van de site in Vorst. 
  
De directie heeft tijdens de bijeenkomst van de taskforce bevestigd dat 
ze bereid is om met de betrokken overheden en administraties samen 
te zoeken naar duurzame pistes inzake tewerkstelling. Gelet op de vele 
subsidies die Audi van de verschillende overheden heeft ontvangen, is 
het noodzakelijk dat we niet alles aan Audi overlaten, maar dat we als 
overheid mee aan het stuur zitten. 
 
Voorts hebben we de directie gevraagd om meer uitleg te verschaffen 
over een eventueel bezoek van een delegatie uit China. Ik heb begre-
pen dat de contacten met die Chinese delegatie nog aan de gang zijn.  
 
Ik breng alleszins in herinnering dat de werkgever in het kader van de 
procedure-Renault verplicht is om de vragen van de werknemersver-
tegenwoordigers die betrekking hebben op de mogelijkheden om de 
gevolgen van een eventueel collectief ontslag te verzachten, te beant-
woorden. We hebben die informatie ook bezorgd aan het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest in het licht van de op te richten taskforce over 
de toekomst van de site. 
 
Hoe ver staat het met de toepassing van de procedure-Renault? Het 
overleg tussen de vakbonden en de werkgevers is nog aan de gang. 
Wat het sociaal plan betreft, ook al is de eerste fase van de procedure-
Renault, de informatie- en consultatiefase, nog niet afgerond, de par-
tijen zijn overeengekomen om de gesprekken over het sociaal plan aan 
te vatten. 
 

J'espère que le prochain gouverne-
ment de plein exercice contribuera 
à garantir l'avenir industriel du site. 
 
La direction a confirmé qu'elle était 
disposée à se concerter avec les 
autorités concernées afin de trou-
ver des solutions durables en ma-
tière d'emploi. Compte tenu des 
nombreux subsides dont Audi a bé-
néficié, les autorités se doivent 
d'être aux commandes. D'après ce 
que j'ai compris, les entretiens 
entre la direction et la délégation 
chinoise sont toujours en cours. 
 
Dans le cadre de la procédure Re-
nault, Audi a l'obligation de ré-
pondre aux questions des repré-
sentants des travailleurs sur les 
possibilités d'atténuer les consé-
quences du licenciement collectif. 
Nous avons communiqué ces infor-
mations à la Région de Bruxelles-
Capitale, qui va créer une task 
force. 
 
Même si la première phase d'infor-
mation et de consultation dans le 
cadre de la procédure Renault 
n'est pas achevée, les syndicats et 
les employés ont convenu d'enta-
mer les discussions relatives au 
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plan social. 
 

Ces discussions appartiennent aux parties impliquées. Mon adminis-
tration se tient activement à disposition des parties pour que la concer-
tation sociale puisse se dérouler dans les meilleures conditions pos-
sibles.  
 
Je reste en tout état de cause attentif au respect de la procédure 
d'information et de consultation qui vient de débuter et aux propositions 
qui seront formulées à cet égard par la direction afin de maintenir l'ac-
tivité et l'emploi sur le site. 
 
Les représentants des travailleurs doivent obtenir des réponses et 
leurs propositions devront également être examinées sérieusement 
par la direction.  
 
Je tiens à rappeler ici que les organisations syndicales et les représen-
tants et représentantes du personnel nous ont indiqué que la procé-
dure Renault, c'était leur boulot, qu'ils connaissaient la loi sur le bout 
des doigts, et que c'était à eux de mener cette négociation. Ce n'est 
pas simple, bien entendu, et je répète qu’ils ont le soutien personnel, 
logistique et politique de mon ministère et de mon administration, 
comme ce fut le cas par le passé. 
 
En ce qui concerne les sous-traitants ayant une activité sur le site 
d'Audi Forest, chacun est légalement obligé de mener sa propre ges-
tion et sa propre consultation sociale interne. En l'occurrence, il s'agit 
notamment d'entreprises telles que DP World, Imperial Logistics, Rhe-
nus Automotive, Plastic Omnium, Van Eupen-Sesé. Si ces entreprises 
procèdent à des licenciements collectifs, comme malheureusement on 
peut le craindre, elles travailleront donc sur leur propre plan avec les 
représentants des travailleurs engagés dans ces entreprises,  
conformément à ce que prévoit la législation. 
 
Il est essentiel que ces sous-traitants et partenaires privilégiés d'Audi 
puissent envisager l'impact qu'une potentielle diminution de l'activité 
ou fermeture du site pourrait avoir sur leurs activités respectives, afin 
que les mesures nécessaires soient prises au plus tôt, en particulier 
vis-à-vis de leur propre personnel.  
 
Cette information des sous-traitants de l'entreprise qui procède à un 
licenciement collectif est notamment contenue dans la recommanda-
tion n° 28 du Conseil National du Travail. 
 
Pour rappel, à cet égard, en tant que ministre de l'Emploi – ce que je 
suis encore pour quelques jours ou quelques semaines –, j'avais pro-
posé d'amender la loi Renault pour que de telles situations soient 
mieux encadrées et que les sous-traitants dans une telle situation puis-
sent être inclus dans la procédure de licenciement collectif dès l'an-
nonce de l'entreprise "donneuse d'ordre", si vous me permettez l'ex-
pression, en l'occurrence Audi.  
 
Je constate que des propositions de loi prévoyant des mesures simi-
laires ont été déposées sur la table de ce Parlement et doivent être 
discutées au sein de cette commission.  
 

De vertegenwoordigers van de 
werknemers moeten antwoorden 
krijgen en hun voorstellen moeten 
op een ernstige manier onderzocht 
worden. Zij kennen de wet-Re-
nault. Het is aan hen om de onder-
handelingen te voeren, met de 
steun van mijn administratie. Ik blijf 
alert op de voorstellen die gedaan 
zullen worden om de activiteiten en 
de werkgelegenheid op de site te 
vrijwaren.  
 
Elke toeleverancier van Audi Brus-
sels moet zijn eigen intern sociaal 
overleg organiseren. Indien er 
overgegaan wordt tot collectief ont-
slag, moet die toeleverancier sa-
men met de vertegenwoordigers 
van de werknemers zijn eigen plan 
uitwerken. Het is van essentieel 
belang dat deze bevoorrechte part-
ners van Audi zo snel mogelijk 
zicht krijgen op de impact van een 
verminderde activiteit op de site of 
van een regelrechte sluiting.  
 
De informatieverstrekking aan de 
toeleveranciers is opgenomen in 
aanbeveling nr. 28 van de NAR. Ik 
had voorgesteld om de wet-Re-
nault te wijzigen opdat de toeleve-
ranciers opgenomen zouden kun-
nen worden in de procedure voor 
collectief ontslag vanaf het moment 
van de bekendmaking ervan door 
de opdrachtgevende onderneming. 
Er werden nog andere soortgelijke 
wetsvoorstellen ingediend.  
 

De regionale crisiscel onder het voorzitterschap van minister Clerfayt 
van de Brusselse regering, conform de reglementering – het gaat om 

La cellule de crise régionale prési-
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een regionale bevoegdheid – met ondersteuning van het federale be-
leidsniveau, is al twee keer samengekomen. Daarbij hebben de regio-
nale ministers van Werk een sociaal plan ondertekend dat een geheel 
van begeleidingsmaatregelen omvat voor de werknemers die ontsla-
gen worden, met inbegrip van maatregelen voor de werknemers van 
de onderaannemers. 
 

dée par le ministre bruxellois Cler-
fayt s'est déjà réunie à deux re-
prises. Les ministres régionaux du 
Travail ont signé un plan social 
pour tous les travailleurs. 
 

Vous avez été plusieurs à évoquer la pyramide des âges et le nombre 
de travailleurs concernés par la restructuration et la fermeture annon-
cée d'Audi Forest. En ce qui concerne les travailleurs âgés impactés 
par le plan social, ceux-ci devraient, sur la base de la réglementation 
actuelle, pouvoir prétendre au régime de chômage avec complément 
d'entreprise. 
 
Plusieurs dérogations peuvent, dans ce contexte et à la demande de 
l'entreprise, être accordées aux entreprises en restructuration, soit les 
entreprises qui procèdent à un licenciement collectif, ainsi qu'à leurs 
travailleurs. Lorsque les partenaires sociaux de la commission consul-
tative compétente émettent un avis positif quant à une dérogation sol-
licitée par une entreprise en restructuration, une suite positive y est en 
principe réservée. 
 

Op basis van de huidige regelge-
ving zouden de oudere werkne-
mers aanspraak kunnen maken op 
het systeem van werkloosheid met 
bedrijfstoeslag. In die context kun-
nen er op vraag van het bedrijf ver-
scheidene afwijkingen toegestaan 
worden.  
 
Wanneer de sociale partners van 
de bevoegde adviescommissie een 
positief advies uitbrengen met be-
trekking tot de afwijkingsaanvraag, 
zal er daar een positief gevolg aan 
gegeven worden.  
 

Mijnheer Tonniau, de vraag naar afwijkingen op de bestaande regle-
mentering voor SWT kwam ook aan bod in de taskforce. Dat zou een 
wijziging van de reglementering vereisen en dus een beslissing van 
een regering in volheid van bevoegdheid. 
 
Hoe dan ook moeten we met een eerlijke blik kijken naar de inzetbaar-
heid van oudere werknemers die jarenlang geen opleiding hebben ge-
kregen en nog maar weinig kansen krijgen op de arbeidsmarkt. Dat 
hebben we trouwens ook al aangekaart bij de politieke vertegenwoor-
digers in de taskforce. 
 

Afin de pouvoir déroger aux règles 
du RCC, il est nécessaire de modi-
fier la réglementation, ce que seul 
un gouvernement de plein exercice 
peut faire. Nous devrons évaluer 
de manière loyale si les travailleurs 
âgés qui n'ont plus bénéficié de for-
mations depuis des années peu-
vent encore être employés.  
 

Concernant la politique industrielle européenne, l'Union a été très ac-
tive ces dernières années en la matière avec de nombreuses initiatives 
visant à accompagner et à soutenir l'industrie automobile européenne 
vers des transitions vertes et digitales. La nouvelle Commission euro-
péenne doit accroître ces efforts pour protéger notre industrie. L'auto-
nomie stratégique de l'Union est un des objectifs fondamentaux de 
l'Europe de demain et cela passe sans conteste par une réindustriali-
sation du continent. Ceci se manifeste concrètement dans les conclu-
sions du Conseil sur l'avenir du marché unique et celles sur l'avenir de 
la politique industrielle, toutes votées à l'unanimité des États membres, 
je le rappelle. 
 
Elles pourront également s'appuyer sur les constats et surtout sur les 
recommandations formulées par MM. Enrico Letta et Mario Draghi 
dans leurs rapports respectifs, le premier concernant le futur et l'avenir 
du marché intérieur, l'autre plus spécifiquement sur la compétitivité des 
économies européennes. Elle confirme également qu'il importe de 
combiner une croissance durable et la compétitivité avec des condi-
tions de travail équitables, le progrès social et l'égalité des chances. 
 
Enfin, Audi, je le rappelle ici, est également un acteur qui a bénéficié 
de multiples formes d'aide de la part des acteurs publics – en particu-
lier régionaux – durant de nombreuses années via différents méca-
nismes. En ce qui me concerne et en ce qui concerne les domaines 

De Europese Unie heeft veel in-
spanningen geleverd in het kader 
van de groene en digitale transitie 
van haar auto-industrie. De nieuwe 
Europese Commissie moet die in-
spanningen nog opvoeren. De EU-
lidstaten hebben de conclusies van 
de Raad met betrekking tot de toe-
komst van de eengemaakte markt 
en van het industriebeleid eenparig 
goedgekeurd, en daarin is ook de 
herindustrialisering van het conti-
nent opgenomen.  
 
Om die herindustrialisering te be-
werkstelligen, kan men steunen op 
de aanbevelingen van de heren 
Letta en Draghi over de toekomst 
van de interne markt en het concur-
rentievermogen van de Europese 
economieën. We moeten een duur-
zame groei combineren met billijke 
arbeidsomstandigheden, sociale 
vooruitgang en gelijke kansen.  
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qui relèvent de mes compétences, je suis certain d'avoir fourni à la 
commission l'ensemble des informations relatives aux aides fédérales 
octroyées directement ou indirectement à l'entreprise Audi et je renvoie 
vers les documents qui ont été transmis à travers le secrétariat de votre 
commission.  
 

 
Audi heeft lange tijd kunnen ge-
bruikmaken van verscheidene vor-
men van overheidssteun. Ik heb de 
Europese Commissie daarover alle 
informatie bezorgd.   
 

03.09  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Mijnheer de minister, het was lang 

geleden en daarom was het goed om dat overzicht nog eens te krijgen 
zodat we weer allemaal mee zijn.  
 
Het is positief dat die taskforce effectief is bijeengekomen op 3 decem-
ber. Daar werd een samenwerking opgezet en er is nog steeds contact 
met die potentiële Chinese overnemers. Het is inderdaad belangrijk om 
dat niet aan de directie van Audi over te laten, maar dat de overheid 
zelf het heft in handen neemt. Het is ook goed dat Brussel de opdracht 
heeft gekregen om te onderzoeken wat de industriële toekomstmoge-
lijkheden van die site zijn. Het is belangrijk die niet te laten vallen. 
 
Daarnaast is het sociaal overleg lopende, ook voor de onderaan-
nemers. Wilt u er bij de Nationale Arbeidsraad op aandringen dat hij 
zijn adviezen uitbrengt? Zeer veel partijen hebben die voorstellen in-
gediend. Het is zeer belangrijk dat mensen op dezelfde werkvloer de-
zelfde bescherming als de Audiwerknemers verdienen en dat er voor-
uitgang geboekt wordt. Er vielen geen ontslagen in 2024, maar februari 
komt er snel aan en het is belangrijk dat al deze mensen goed worden 
beschermd en dat zij op de nodige ondersteuning kunnen rekenen. 
 

03.09  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

Il importe que ce soient les pou-
voirs publics eux-mêmes qui tien-
nent les rênes. Vous devez insister 
auprès du Conseil National du Tra-
vail afin qu'il rende des avis. Les 
personnes qui travaillent sur le 
même site méritent la même pro-
tection que les travailleurs d'Audi. 
Des progrès doivent être réalisés, 
car le mois de février approche à 
grands pas.  
 

03.10  Axel Ronse (N-VA): Ik denk dat we allemaal dezelfde hoop 

koesteren, namelijk dat die site zo snel mogelijk ingevuld kan worden. 
We delen ook allen dezelfde bezorgdheid over de toekomst van de 
auto- en maakindustrie. Ik zal de minister in lopende zaken echter niet 
lastigvallen met allerlei existentiële vragen hierover. 
 

 

03.11  Kurt Moons (VB): Mijnheer de minister, ik blijf wat op mijn hon-

ger zitten. U hebt de federale steun toegelicht: 24,8 en 40,8 miljoen 
euro. Dit gaat in feite over de vermindering van de werkgeversbijdrage 
wegens tijdelijke werkloosheid van de werknemers. Ik meen dat deze 
niet terugvorderbaar zijn aangezien die aan iedereen worden gegeven. 
Ik concludeer dat wij deze dus niet van dat bedrijf kunnen terugvorde-
ren. 

03.11  Kurt Moons (VB): Je reste 

quelque peu sur ma faim.  
Apparemment, nous ne pouvons 
pas récupérer auprès de l'entre-
prise la diminution des cotisations 
patronales pour cause de chômage 
temporaire des travailleurs. 
 

03.12 Minister Pierre-Yves Dermagne: (…) 

 

 

03.13  Kurt Moons (VB): Dus niet op federaal niveau en u weet niet of 

er op gewestelijk niveau kan worden teruggevorderd. Is er überhaupt 
interesse van de verschillende federale en gewestelijke overheden om 
via hun respectieve investeringsvennootschappen, zoals FPIM, de ont-
wikkeling van de site zelf in handen te nemen? Wordt dat al dan niet 
bekeken? 
 
Ten slotte, zullen wij een beroep doen op de financiële bijdrage van het 
Europees Fonds? Op dat vlak kan immers nog geld worden gevorderd. 
 

03.13  Kurt Moons (VB): Y a-t-il un 

intérêt quelconque à prendre en 
main le développement du site par 
l'intermédiaire de sociétés pu-
bliques d'investissement telles que 
la SFPI? 
 
Ferons-nous appel à la contribution 
financière du fonds européen?  
 

03.14  Robin Tonniau (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, ik had u 

gevraagd of u bereid was de leeftijdsvoorwaarden voor het brugpensi-
oen van ontslagen werknemers in het kader van de herstructurering te 
verlagen. Ik heb u een concreet voorbeeld gegeven van een 59-jarige 

03.14  Robin Tonniau (PVDA-

PTB): N'êtes-vous pas disposé à 
modifier les conditions d'âge?  
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werknemer, die al meer dan veertig jaar carrière achter de rug heeft. U 
hebt neen geantwoord. U bent niet bereid een aanpassing aan die 
voorwaarden te doen. 
 

03.15 Minister Pierre-Yves Dermagne: Mijnheer Tonniau, ik heb niet 

meer de bevoegdheid om dat te doen. 
 

03.15  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: Il ne m'appartient plus de 
le faire.  
 

03.16  Robin Tonniau (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, u wilt niet 

meer bevoegd zijn. U verwijst naar de volgende regering. Wij weten 
allemaal wat de volgende arizonaregering, bestaande uit de N-VA, de 
MR, cd&v, Les Engagés en Vooruit, van plan is. Zij wil de SWT-regeling 
of het brugpensioen afschaffen. Dat betekent meteen vijf à zes jaar en 
soms zeven jaar bijkomende arbeidsduur. U verwijst naar die regering, 
om het probleem van die nu 59-jarige persoon op te lossen. Ik zie de 
oplossing niet. 
 
De betrokkenen verwachten van de politiek dat actie wordt onderno-
men. Zij kijken naar ons, want zij bevinden zich in de miserie. Zij zien 
dat de huidige minister, een socialist – een titel waarop u ongetwijfeld 
fier bent –, verwijst naar een volgende antisociale regering, om hun 
problemen op te lossen. Dat zijn de feiten. Ze zijn hallucinant. 
 

03.16  Robin Tonniau (PVDA-

PTB): Vous ne voulez plus être 
compétent et le gouvernement Ari-
zona veut supprimer le régime de 
chômage avec complément d'en-
treprise. Cela revient parfois à sept 
ans de travail supplémentaires. 
C'est ahurissant.  
 

03.17  Axel Ronse (N-VA): Mijnheer Tonniau, ik zal zelden de PS ver-

dedigen. Wat u nu doet is echter niet correct. 
 
Ik ben zelf inderdaad voor het uitdoven van de SWT-regeling. Echter, 
u kunt een minister in lopende zaken, die nu al weet dat hij veroordeeld 
is tot de oppositie en ook perfect weet dat hij met om het even welk 
wetsontwerp ter versoepeling van de SWT-regeling bot zal vangen, 
niet van onwil in dat dossier beschuldigen. 
 
Indien u zich populair wilt maken bij de werknemers van Audi die ge-
troffen zijn, doe dat dan op een intellectueel correcte manier en niet 
door hier een minister in lopende zaken, die op dat vlak totaal geen 
macht heeft – gelukkig maar, wat mij betreft – te verwijten dat hij niks 
wil doen aan het versoepelen van de SWT-regeling. Mocht de minister 
kunnen, dan zou hij waarschijnlijk net zo ver gaan als u. Laat ons het 
debat dus enigszins correct voeren. 
 

03.17  Axel Ronse (N-VA): Je suis 

favorable à l'extinction de ce ré-
gime, mais vous n'êtes pas hon-
nête intellectuellement. Vous ne 
pouvez pas accuser un ministre en 
affaires courantes de mauvaise vo-
lonté, car il n'a plus aucun pouvoir 
dans ce domaine.  
 

03.18  Marie Meunier (PS): Monsieur le ministre, merci pour vos ré-

ponses.  
 
Je remarque ici un consensus, de la part de l'ensemble des groupes, 
concernant l'avenir du site. Il serait bon de passer le message aux dé-
putés de la commission de l'Économie, parce que, ce matin, notre 
groupe a déposé une demande de commission d'enquête pour analy-
ser les offres de reprise du site, laquelle a été rejetée par les groupes 
de la potentielle coalition Arizona.  
 
Monsieur Ronse, n'hésitez pas à également demander aux collègues 
de la commission des Finances de voter favorablement la prochaine 
fois, ce qui nous permettra d'obtenir une vision un peu plus claire de 
l'avenir de ce site.  
 

03.18  Marie Meunier (PS): Er be-

staat hier een consensus over de 
toekomst van de Audisite. We 
moeten die boodschap overbren-
gen aan de collega’s van de com-
missie voor Economie. Vanmorgen 
heeft onze fractie inderdaad een 
voorstel ingediend voor de oprich-
ting van een onderzoekscommissie 
die de blijken van belangstelling 
voor de overname van de site moet 
analyseren, maar alle fracties van 
de mogelijke toekomstige arizona-
coalitie hebben tegengestemd. 
 

Le président: Il y a peut-être moyen de trouver un deal. Si vous soutenez notre proposition de commission 
d'enquête sur le CPAS d'Anderlecht, je pense qu'il y aura moyen de s'entendre. 
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03.19  Rajae Maouane (Ecolo-Groen): Monsieur le ministre, merci 

pour vos réponses.  
 
Nous rejoignons les préoccupations des syndicats qui attendent que 
des avancées concrètes pour l'avenir du site soient prises, plutôt que 
de laisser cette responsabilité à Audi, et qu'il y ait un vrai débat sur les 
solutions possibles. Nous partageons cette exigence et pensons 
qu'une solution durable peut et doit être trouvée non seulement pour 
les travailleurs qui sont directement concernés, mais aussi pour les 
sous-traitants. On parle, en effet, de centaines et de milliers de per-
sonnes, qui sont trop souvent laissées pour compte.  
 
L'avenir de ce site doit s'inscrire dans une transition juste et ambi-
tieuse, capable de préserver les emplois tout en répondant aux défis 
économiques et environnementaux de demain. Mais peut-être ne se-
rez-vous plus à la manœuvre à ce moment, si la coalition Arizona se 
forme avant les vacances de Noël.  
 

03.19  Rajae Maouane (Ecolo-

Groen): Net als de vakbonden ver-
wachten wij concrete stappen voor-
waarts voor de toekomst van de 
Audisite. Er moet een duurzame 
oplossing voor de werknemers en 
de toeleveranciers worden gevon-
den. We moeten streven naar een 
rechtvaardige en ambitieuze transi-
tie die het mogelijk maakt om de 
werkgelegenheid te vrijwaren en 
de economische en milieu-uitda-
gingen aan te gaan.  
 

03.20 Minister Pierre-Yves Dermagne: Mijnheer de voorzitter, nog dit. 

Ik herinner eraan dat het aan de bevoegde regionale minister is, in 
casu de Brusselse minister Clerfayt, om een dossier bij het Europees 
sluitingsfonds in te dienen. We zullen dat natuurlijk steunen. 
 

03.20  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: La soumission d'un dos-
sier auprès du fonds européen re-
lève de la responsabilité et de la 
compétence du ministre régional, 
le ministre bruxellois Clerfayt. 
 

03.21  Kurt Moons (VB): Mijnheer de minister, wat zegt u over het 

FPIM-verhaal? 
 

 

03.22 Minister Pierre-Yves Dermagne: FPIM is betrokken bij de task-

force, net zoals andere partijen. 
 

03.22  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: En outre, la SFPIM est, 
comme toutes les autres parties, 
associée à la task force. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Axel Ronse aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De evaluatie van 

de implementatie van de Federal Learning Account" (56000387C) 

04 Question de Axel Ronse à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "L'évaluation de 

l'instauration du compte fédéral de formation" (56000387C) 
 

04.01  Axel Ronse (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mijnheer de minis-

ter, ondertussen is mijn vraag wat ingehaald door de actualiteit. Het 
Parlement heeft voor een uitstel van de FLA gestemd. Ik hoop nog altijd 
op de afschaffing ervan. We zullen zien. Ik heb wel een vraag ter zake, 
ik zal die aanpassen aan de actualiteit. 
 
De tegenstanders van de afschaffing of van uitstel zeggen altijd dat we 
hierdoor geld van Europa zullen mislopen. Collega Van Quickenborne 
heeft in het commissiedebat daarover gezegd dat hij mevrouw Ber-
trand had ondervraagd en dat zij formeel ontkent dat ons land geld zou 
mislopen. Ik heb ter gelegenheid van de plenaire behandeling van het 
wetsvoorstel mevrouw Bertrand ook aangesproken, en zij verwees 
naar het verslag van de commissievergadering. Op mijn vraag of ze 
iets meer kon doen dan verwijzen naar het commissieverslag heeft col-
lega Van Quickenborne geciteerd uit het verslag, waar mevrouw Ber-
trand effectief formeel ontkende dat het een impact zou hebben op de 
Europese subsidiëring. 

04.01  Axel Ronse (N-VA): Le 

compte fédéral de formation (CFF) 
a été reporté entre-temps. Pour ma 
part, j'espère toujours qu'il sera 
supprimé. Est-il exact qu'il n'y a au-
cun lien avec les subventions euro-
péennes?  
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Als u het mij toestaat, vorm ik mijn vraag nu een beetje om. Klopt die 
bewering dat er geen link is met de Europese subsidiëring? 
 

04.02 Minister Pierre-Yves Dermagne: Mijnheer Ronse, dank u voor 

uw vraag over dit belangrijke project, de FLA.  
 
De manier waarop de verschillende politieke partijen de FLA aanvielen, 
daarin aangevuurd door de werkgeversorganisaties, en de argumen-
ten die daarbij werden gebruikt, zijn relatief hallucinant. De werkgevers 
zijn het duidelijk niet gewoon dat zij voor hun verantwoordelijkheid ge-
steld worden. Met de steun van de arizonapartijen werd inderdaad ge-
stemd voor een uitstel.  
 
Het debat is al uitgebreid gevoerd. Ik kom graag terug op enkele kern-
elementen. 
 
Zoals u weet, is België een slechte leerling inzake levenslang leren, en 
kwetsbare groepen zijn ondervertegenwoordigd. Ondanks alle financi-
ele prikkels die werkgevers krijgen om opleidingen te organiseren en 
ondanks alle klachten over onvoldoend gekwalificeerd personeel, lei-
den zij hun werknemers te weinig op. De verplichting de opleidingen 
van hun werknemers te registreren bestaat sinds 2017. Het is dus geen 
nieuwe verplichting. Tot slot, de applicatie werkt. Het bewijs daarvan 
zijn de vele registraties die intussen plaatsvonden. 
 
Betekent dit dat de tool perfect is? Nee. Maar de beheerder van de 
applicatie staat altijd open voor de vragen en bekommernissen van de 
werkgevers en probeert de FLA voortdurend te verbeteren. Om de 
werkgevers beter te ondersteunen, heeft Sigedis de tool ook al geopti-
maliseerd. Sigedis introduceert een nieuwe dienst die het individueel 
opleidingsrecht van de medewerkers automatisch berekent en up-to-
date houdt. Vanaf 1 januari 2025 is bovendien voorzien dat opleidings-
verstrekkers rechtstreeks data kunnen registreren in plaats van de 
werkgever. 
 
Overigens worden de ontwikkelingen van de FLA en de registraties 
continu geëvalueerd door de sociale partners in een technische vorm 
en in een commissie van de Nationale Arbeidsraad. Daarbij stond en 
sta ik nog steeds open voor juridische verbeteringen, maar in plaats 
van constructief overleg te voeren met de vakbonden, gingen de werk-
gevers liever lobbyen voor de afschaffing van de FLA. Hopelijk komen 
er nu toch verbeteringen; ik heb daarvoor ook een brief gestuurd aan 
de NAR. 
 
Het is evident dat de uitrol van een nieuw systeem heel wat administra-
tie meebrengt en in een overgangsfase extra inspanningen vraagt. De 
registratie van de opleidingsrechten en de gevolgde opleidingen zor-
gen ervoor dat werknemers hun opleidingstraject zelf in handen kun-
nen nemen en dat werkgevers, ook wanneer iemand van job verandert, 
een duidelijk overzicht hebben van de opleidingen die hun werknemers 
gevolgd hebben. Blijkbaar vinden de arizonapartijen dat niet nodig. 
 
Ik zal het nu hebben over de eventuele gevolgen van het uitstel van de 
registratie van de FLA. Er staat letterlijk in het relanceplan dat er geld 
is voorzien voor het ILA, het Individual Learning Account. Dat ILA geldt 
voor heel België en moet alle opleidingsrechten omvatten, de federale 
en de regionale. 

04.02  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: La Belgique est un des 
mauvais élèves en ce qui concerne 
l'apprentissage tout au long de la 
vie. L'enregistrement des forma-
tions suivies par ses travailleurs 
est, par ailleurs, déjà obligatoire 
depuis 2017. 
 
Le grand nombre d'enregistre-
ments prouve que l'application 
fonctionne. Pour répondre aux pré-
occupations des employeurs, Si-
gedis a optimisé l'outil. Les parte-
naires sociaux évaluent en perma-
nence les évolutions. Un nouveau 
système nécessite temporairement 
des efforts supplémentaires, mais 
l'enregistrement des droits à la for-
mation et les formations suivies ap-
portent des avantages tant aux tra-
vailleurs qu'aux employeurs.  
 
Le plan de relance prévoit un bud-
get pour l'Individual Learning Ac-
count (ILA). Le développement de 
l'ILA commence avec le FLA, et 
donc le volet fédéral. Un projet 
d’accord de coopération est déjà 
en cours de rédaction. Ma lecture 
diffère de celle de ma collègue 
Alexia Bertrand.  
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De ontwikkeling van het ILA start met het FLA, en dus met enkel het 
federale luik, dat later verder zal worden uitgebouwd tot het ILA. Hier-
voor is ook al een ontwerp van samenwerkingsakkoord in opmaak en 
dat werd ook afgesproken met Europa. 
 

04.03  Axel Ronse (N-VA): Mijnheer de vicepremier, tenzij ik me ver-

gis, hebt u niet gereageerd op de bewering van uw collega Bertrand. 
Klopt het wat ze zei? 
 

 

04.04 Minister Pierre-Yves Dermagne: Er is een probleem met Eu-

ropa op het vlak van ILA en de milestone die in het relanceplan was 
overeengekomen met Europa. 
 

 

04.05  Axel Ronse (N-VA): U zegt dus eigenlijk dat de bewering van 

collega Bertrand, die stelde dat er geen financiële gevolgen zijn, niet 
klopt? 
 

 

04.06 Minister Pierre-Yves Dermagne: Ik heb niet dezelfde lezing als 

mevrouw Bertrand op dat punt. 
 

 

04.07  Axel Ronse (N-VA): Oké, dat is helder. 

 
Overigens wil ik u persoonlijk meegeven dat ik hier niet zit voor een of 
andere werkgeverslobby. Het onderscheid tussen werknemers en 
werkgevers maakt mij eigenlijk niet uit. Ik vind gewoon dat het gezond 
verstand moet primeren.  
 
Wat die tool betreft, heb ik trouwens niet alleen bij werkgevers, maar 
vooral bij de medewerkers, de mensen die een hr-dienst moeten coör-
dineren, echt wel het signaal gehoord dat het voor hen veel meer in-
spanningen inhoudt dan er op papier zouden worden gevraagd. Het 
gaat niet louter om een aanpassing. We moeten dus echt wel naar een 
administratief minder belastend instrument gaan. 
 

04.07  Axel Ronse (N-VA): Les 

plaintes émanent non seulement 
des employeurs, mais aussi des 
services des ressources humaines. 
Il est nécessaire de disposer d'un 
outil moins lourd sur le plan admi-
nistratif. 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Samengevoegde vragen van 

- Anja Vanrobaeys aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De harmonisering van 
de paritaire comités retail" (56000394C) 
- Anja Vanrobaeys aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De harmonisatie van de 
paritaire comités retail" (56001005C) 

05 Questions jointes de 

- Anja Vanrobaeys à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "L'harmonisation des com-
missions paritaires du commerce de détail" (56000394C) 
- Anja Vanrobaeys à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "L'harmonisation des com-
missions paritaires du commerce" (56001005C) 
 

05.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Mijnheer de minister, hoewel u vo-

rig jaar u het welbekende dossier van de harmonisatie van de paritaire 
comités in de retail, daterend van 2016, nieuw leven inblies, zit het 
vandaag nog steeds muurvast. De werkgeversbank annuleerde zelfs 
de vergadering van 18 november. Herinner u hoe Delhaize door te la-
veren tussen paritaire comités werknemers aan lagere loon- en ar-
beidsvoorwaarden probeert tewerk te stellen. Nu mengen ook Colruyt 
en harddiscounters zoals Aldi en Lidl zich in het dossier. Zij klagen er-
over dat, indien voor hun concurrenten meer zondagsarbeid en lagere 

05.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

Le dossier de l'harmonisation des 
commissions paritaires dans le 
secteur du commerce de détail est 
toujours bloqué. Les employeurs 
ont annulé la réunion prévue le 
18 novembre 2024. Ferez-vous 
pression pour que la concertation 
reprenne? 
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loonvoorwaarden mogelijk blijven, zij hen nog moeilijk het hoofd kun-
nen bieden. Niet alleen rijzen er op die manier meer spanningen, maar 
vooral laat men de deur open voor minder duurzame en minder kwali-
teitsvolle werkgelegenheid. 
 
Bent u als minister in lopende zaken toch van plan om druk uit te oefe-
nen op het overleg, opdat men tot eerlijke hervormingen komt? Dat is 
immers belangrijk voor de werknemers in de supermarkten. De vak-
bonden hebben een voorstel ingediend. Men zou resultaten moeten 
bereiken. De werknemers in die sector zouden op een goede verloning 
moeten kunnen rekenen. 
 

 

05.02 Minister Pierre-Yves Dermagne: Mevrouw Vanrobaeys, de be-

sprekingen tussen de sociale partners zijn nog steeds aan de gang. De 
volgende vergadering met de sociale partners van de vijf betrokken 
paritaire comités is in onderling overleg gepland op 5 februari. 
 
Ik hoef u ongetwijfeld niet in herinnering te brengen dat het wetsont-
werp, dat ik naar aanleiding van de zaak van Delhaize had overgezon-
den voor advies aan de Nationale Arbeidsraad, een luik bevatte om 
werknemers in dergelijke situaties beter te beschermen. Intussen heeft 
de PS-fractie het ontwerp als wetsvoorstel ingediend. Ik hoop nog 
steeds dat u en de andere parlementsleden de bespreking daarvan 
zullen aanvatten, dat de volgende regering de belangen van de werk-
nemers ter harte zal nemen en dat de regels niet al te sterk zullen wor-
den versoepeld. 
 

05.02  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: Les pourparlers entre les 
partenaires sociaux sont toujours 
en cours. La prochaine réunion a 
été fixée le 5 février 2025. Le projet 
de loi que j'ai soumis à l'avis du 
Conseil National du Travail (CNT) 
à la suite du dossier de Delhaize 
contenait un chapitre visant à amé-
liorer la protection des travailleurs. 
Le PS a entre-temps déposé le 
projet comme proposition de loi. 
J'espère que le prochain gouverne-
ment prendra en compte les inté-
rêts des travailleurs et que les 
règles ne seront pas trop assou-
plies. 
 

05.03  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Mijnheer de minister, bedankt voor 

uw antwoord.  
 
Op 5 februari 2025 staat er nog een vergadering gepland. Het zou 
goed zijn dat u, zolang u aan zet bent, wat meer druk zou uitoefenen 
op de werkgevers. Het afgelopen weekend werd er bijvoorbeeld ge-
staakt in de Carrefour van Diest. Het personeel verklaarde de werkdruk 
niet meer aan te kunnen. De werkgevers zeggen altijd dat ze onvol-
doende personeel vinden, maar de werknemers antwoorden daarop 
dat wie enkel deeltijdse contracten van bepaalde duur aanbiedt, na-
tuurlijk nooit voldoende personeel zal vinden. 
 
De werkgevers hebben er dus alle belang bij om eerlijke loon- en ar-
beidsvoorwaarden aan te bieden. Als ze hun race to the bottom voort-
zetten, zullen ze uiteindelijk zelf de rekken moeten vullen en zullen hun 
winkels ook niet draaien. Ik blijf dus achter een hervorming staan met 
eerlijke loon- en arbeidsvoorwaarden voor de hele sector. 
 
L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

05.03  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

Tant que vous êtes encore mi-
nistre, vous pourriez exercer une 
plus grande pression sur les em-
ployeurs. Le week-end dernier, le 
personnel du Carrefour de Diest a 
débrayé pour protester contre la 
charge de travail trop importante. 
Si les employeurs proposaient des 
salaires et des conditions de travail 
honnêtes et équitables, ils auraient 
moins de mal à trouver du person-
nel. S'ils s'obstinent dans leur 
course vers le bas, ils finiront par 
devoir approvisionner leurs gon-
doles eux-mêmes. 
 
 
 

Le président: La question n° 56000628C de M. Ronse est transformée en question écrite. Les questions 
jointes n° 56000681C de Mme Vanrobaeys, n° 56000731C de M. Tonniau et n° 56001403C de Mme Thé-
mont sont reportées. La question n° 56000732C de M. Raskin est reportée. Il en va de même pour la ques-
tion n° 56000857C de Mme Meunier. La question n° 56000974C de M. Patrick Prévot ainsi que la question 
n° 56000873C de Mme Vanrobaeys sont transformées en questions écrites. 
 

06 Vraag van Robin Tonniau aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "Werkbaar werk 
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en het respecteren van een manueel te hanteren maximumgewicht" (56000876C) 

06 Question de Robin Tonniau à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "Le travail fai-

sable et le respect d'un poids maximum pouvant être soulevé manuellement" (56000876C) 
 

06.01  Robin Tonniau (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, rugklachten 

zijn schering en inslag bij werknemers die zware lasten moeten tillen, 
onder andere in de koeriersector en bij bagage-afhandelaars in de 
luchthaven. 
 
Uit onderzoek in 27 Europese lidstaten door de beroepsvereniging van 
ergonomie in het jaar 2020 blijkt dat 57 % van de werkgerelateerde 
gezondheidsklachten te wijten is aan lichamelijke klachten. Rug-, 
schouder- en knieklachten komen zelfs meer dan dubbel zoveel voor 
dan psychische klachten. Als we dan kijken bij welke beroepen deze 
klachten het meest voorkomen, dan zijn dit de beroepen waar veel 
zware gewichten handmatig gedragen moeten worden. De top 3 is de 
bouw, de zorg en de logistieke sector. 
 
Onderzoek van UGent in zeven Vlaamse bedrijven bij onder andere 
verpleegkundigen, fabrieksarbeiders en mensen die in een medisch 
labo werken, bevestigen het probleem. Van de ondervraagden gaf 
25 % aan meer dan 30 dagen per jaar aan lage rugpijn te lijden. Fre-
quente nek- en schouderpijn werd door 30 % gerapporteerd en 17 % 
van onze deelnemers gaf aan meer dan 30 dagen per jaar met zowel 
lage rug- als nek- en schouderpijn te kampen. 
 
Het probleem is dat er vandaag in de Belgische wetgeving geen maxi-
mumgewicht is vastgelegd dat werknemers manueel zouden mogen 
tillen. In de codex ‘Manueel hanteren van lasten’ staat alleen dat de 
last niet te zwaar mag zijn. Nochtans heeft Europa een richtlijn die aan-
geeft dat een gewicht van 25 kg het maximaal te hanteren manueel 
gewicht mag zijn en dit in optimale omstandigheden. De NIOSH is zelfs 
nog strenger. Zij spreken van een gewicht van maximaal 23 kg. 
 
Voor de bouw bestaan er wel specifieke cao's die bepalen dat 25 kg 
als een limietwaarde voor voorverpakte materialen geldt. Daarom vin-
den we ook geen cementzakken in de handel van boven de 25 kg. 
Waarom bestaat dit momenteel alleen in de bouw en niet in andere 
sectoren? Deze bescherming zou overal moeten bestaan. 
 
Mijnheer de minister, waarom is er vandaag nog geen maximum ma-
nueel te hanteren gewicht in onze wetgeving gedefinieerd? Zult u de 
bestaande internationale referentienormen omzetten in Belgische wet-
geving en het maximumgewicht van 25 kg voor alle sectoren invoeren? 
 

06.01  Robin Tonniau (PVDA-

PTB): Les douleurs au dos, aux 
épaules et à la nuque sont très fré-
quentes chez les travailleurs qui 
doivent soulever des charges 
lourdes, comme dans les secteurs 
de la construction, des soins et de 
la logistique. Le problème est que 
la législation belge actuelle ne fixe 
pas de poids maximal que les tra-
vailleurs peuvent soulever manuel-
lement. Une directive européenne 
prévoyant un poids maximal de 
25 kg existe pourtant, et une même 
limite de 25 kg pour les matériaux 
préemballés est d'application dans 
des CCT spécifiques de la cons-
truction. 
 
Pourquoi notre législation actuelle 
ne prévoit-elle pas de poids maxi-
mal à soulever manuellement? 
Transposerez-vous les normes de 
référence internationales dans la 
législation belge et instaurerez-
vous une limite de 25 kg pour tous 
les secteurs? 
 

06.02 Minister Pierre-Yves Dermagne: Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer Tonniau, iets dat een eenvoudige oplossing lijkt, is dat in de rea-
liteit niet altijd. Ik vind het geen goed idee om een enkele grenswaarde 
vast te stellen voor alle sectoren. Dat zou een stap terug betekenen. 
Mijn nieuwe koninklijk besluit van 15 mei 2024, over ergonomie en de 
preventie van musculoskeletale aandoeningen, houdt immers rekening 
met alle biomechanische risicofactoren die verband houden met mus-
culoskeletale aandoeningen. Het legt ook de link met andere risicofac-
toren, zoals trillingen of psychosociale risico's.  
 
Een analyse van de volledige activiteit en alle risicofactoren is volgens 
mij essentieel om tijdens het werk aandoeningen aan het lichaam te 
voorkomen. In de gezondheidszorg zou bijvoorbeeld een limiet van 

06.02  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: L'instauration d'une 
même limite pour tous les secteurs 
ne serait pas judicieuse. Mon ar-
rêté royal du 15 mai 2024 sur l'er-
gonomie et la prévention des 
troubles musculosquelettiques 
prend notamment en considération 
tous les facteurs de risque biomé-
caniques, les vibrations et les 
risques psychosociaux en vue 
d'éviter les troubles physiques. 
Parfois, une limite de 25 kg n'aurait 



CRIV 56 COM 054 11/12/2024  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LÉGISLATURE 

 

25 

25 kg geen zin hebben, omdat er patiënten worden verplaatst die meer 
wegen dan 25 kg. Anderzijds moeten wij vermijden dat een belasting 
onder 25 kg zomaar steeds aanvaard zou worden.  
 
Ik geef een concreet voorbeeld. Werknemers uit de bouwsector moe-
ten nog steeds bewust worden gemaakt van de noodzaak om slechts 
één zak van maximaal 25 kg tegelijk te dragen. Daarbij moet er ook 
aandacht zijn dat deze op de minst belastende en correcte wijze wordt 
gedragen.  
 
Afhankelijk van de specifieke activiteiten van een sector kan sociaal 
overleg in die sector optimale en praktische oplossingen bieden voor 
beperkingen bij het manueel hanteren van bijvoorbeeld lasten. Een 
cao, zoals in de bouwsector, is daarvoor volgens mij een beter instru-
ment.  
 

aucun sens – pensons au secteur 
des soins de santé – tandis que 
dans d'autres situations, il est par-
faitement possible d'éviter une 
charge de 25 kg. En fonction des 
activités spécifiques d'un secteur, 
la concertation sociale débouchera 
sur des solutions optimales et pra-
tiques pour permettre de lever de 
lourdes charges d'une manière 
responsable. Une CCT constitue 
un instrument idéal à cet égard. 
 

06.03  Robin Tonniau (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, bedankt 

voor uw antwoord.  
 
Ik snap uw redenering wel voor elke sector specifiek. We moeten ech-
ter de bestaande verschillen onder ogen nemen. In de bouwsector 
schrijft de huidige richtlijn 25 kg voor en ik denk dat we die richting 
moeten uitgaan. In sommige situaties mag een magazijnier bijvoor-
beeld pakken van 40 kg verzetten en in een bestelwagen laden, maar 
de koerier mag maar pakken tot 25 kg dragen. Veel specifieke gevallen 
zijn dus onduidelijk en dat snapt niet iedereen. 
 
Voor de gezondheid van de werknemers lijkt het mij veel beter om een 
duidelijke grens te trekken, door heel specifiek op te leggen dat bijvoor-
beeld voor bagagisten op de luchthaven voor de manuele hantering 
25 kg het maximum is en dat een technisch hulpmiddel moet worden 
gebruikt indien bagage zwaarder weegt. Die werkwijze zal voor enige 
vertraging zorgen en daar wringt het schoentje, want de werkgevers 
willen dat de bagagisten supersnel blijven werken, ook al wegen kof-
fers 30 kg of meer. Dat schaadt de gezondheid. Ik wil u dus aanmanen 
om daar werk van te maken, zodat meer sectoren het maximum van 
25 kg als uitgangspunt nemen. 
 

06.03  Robin Tonniau (PVDA-

PTB): Je comprends votre raison-
nement, mais dans certaines situa-
tions, par exemple, un magasinier 
peut charger des paquets de 40 kg 
dans une camionnette, alors qu'un 
coursier peut seulement porter des 
paquets pesant jusqu'à 25 kg. 
C'est incompréhensible. Pour la 
santé des travailleurs, il vaudrait 
mieux tracer une limite claire. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Kurt Moons aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De toepassing 

van art. 134bis/ter van het KB van 25/11/91 houdende de werkloosheidsreglementering" (56000990C) 

07 Question de Kurt Moons à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "L'application de 

l'art. 134bis/ter de l'arrêté royal du 25/11/91 sur la réglementation du chômage" (56000990C) 
 

07.01  Kurt Moons (VB): Mijnheer de minister, krachtens arti-

kel 134bis van het koninklijk besluit van 25 november 1991 houdende 
de werkloosheidsreglementering, ingevoegd bij KB van 7 juni 2009, 
wordt de sociaal verzekerde, in afwijking van artikel 134, vrijgesteld 
van indiening bij de uitbetalingsinstelling van gegevens die recht-
streeks door de uitbetalingsinstelling of door de Rijksdienst voor Ar-
beidsbemiddeling worden opgevraagd bij onder meer de Kruispunt-
bank van de Sociale Zekerheid (KSZ) of bij de FOD Financiën. Krach-
tens artikel 134ter van hetzelfde koninklijk besluit en artikel 24, §2, 5°, 
behoort een wijziging van de gegevens betreffende de samenstelling 
van het gezin van de sociaal verzekerde tot de informatiestroom af-

07.01  Kurt Moons (VB): Dans le 

cadre de la législation existante, un 
assuré social est-il dispensé de dé-
clarer spontanément un  
changement dans la composition 
de ménage conformément à l'ar-
ticle 110 de l'arrêté royal du 25 no-
vembre 1991 portant réglementa-
tion du chômage? Dans la néga-
tive, pourquoi et quelle est alors 
l'utilité des articles 134bis et 134ter 
de l'arrêté royal en question? 
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komstig van de gegevensbank van het Rijksregister of de Kruispunt-
bankregisters, en heeft de uitbetalingsinstelling onder andere als op-
dracht ambtshalve na te gaan in hoeverre die ontvangen gewijzigde 
gegevens overeenstemmen met de door de sociaal verzekerde mee-
gedeelde gegevens. 
 
Is een sociaal verzekerde onder de bestaande wetgeving vrijgesteld 
van een spontane aangifte van een wijziging in de samenstelling van 
zijn gezin volgens de bepalingen van artikel 110 betreffende de gezins-
categorieën? Het is immers duidelijk dat de overheid van die wijziging 
op de hoogte wordt gebracht door een aangifte in de personenbelas-
ting en via de  automatische informatiestroom van de gegevens van de 
Kruispuntbank. 
 
Indien de vrijstelling van aangifte toch niet van toepassing is, wat zijn 
de redenen daarvoor en wat is dan het nut van de ingevoegde artike-
len 134bis en 134ter in het KB van 25 november 1991? 
 

 

07.02 Minister Pierre-Yves Dermagne: Mijnheer Moons, ten eerste, 

de sociaal verzekerde heeft nog altijd de verplichting om zelf een wijzi-
ging in zijn gezinssituatie bij de RVA via zijn uitbetalingsinstelling aan 
te geven. Daar zijn verschillende redenen voor. Ten eerste bevatten 
de gegevens van het Rijksregister onvoldoende elementen om de ge-
zinscategorie van de werklozen te bepalen. Er dient immers ook reke-
ning te worden gehouden met de inkomsten van de personen die met 
de betrokkene werkloze samenwonen. Ten tweede, de gegevens uit 
de personenbelasting en uit het Rijksregister zijn slechts met vertraging 
beschikbaar. Als het niet verplicht zou zijn de wijzigingen aan te geven, 
zouden er foutieve bedragen worden betaald en achteraf moeten wor-
den teruggevorderd. 
 
Ten tweede, de artikelen 134bis en 134ter zijn en blijven relevant voor 
andere gegevens en doeleinden. Zo gaat het voor artikel 134bis bij-
voorbeeld om het bewijs van arbeidsdagen en gelijkgestelde dagen die 
door de uitbetalingsinstelling zonder tussenkomst van de sociaal ver-
zekerde bij de RSZ worden opgehaald, of om de fiscale gegevens be-
treffende de inkomsten uit een bijberoep die bij de FOD Financiën wor-
den bekomen, of om ziekteperiodes die via het RIZIV worden geattes-
teerd en elektronische aangiftes van sociale risico’s die door de werk-
gever rechtstreeks aan de uitbetalingsinstellingen moeten worden be-
zorgd. 
 
Artikel 134ter heeft tot doel de uitbetalingsinstellingen kennis te laten 
nemen van de gegevens van het Rijksregister om die te vergelijken 
met de door de sociaal verzekerde gecommuniceerde situatie om 
eventuele verschillen te detecteren en de sociaal verzekerde toe te la-
ten hetzij de verschillen met bestaande aangiften te verklaren, hetzij 
de bestaande aangiften te wijzigen. Het gaat dus om een controlemaat-
regel die voorkomt dat ten onrechte uitkeringen worden betaald. 
 

07.02  Pierre-Yves Dermagne, 

ministre: L'assuré social est obligé 
de communiquer lui-même un 
changement intervenu dans sa si-
tuation familiale à l'ONEM par le 
biais de son organisme de paie-
ment. En effet, le Registre national 
ne contient pas suffisamment de 
données sur la catégorie familiale 
et les données provenant de l'impôt 
des personnes physiques et du Re-
gistre national ne sont disponibles 
qu'avec retard. 
 
Les articles 134bis et 134ter res-
tent pertinents à d'autres fins. En 
application de l'article 134bis, l'or-
ganisme de paiement peut notam-
ment obtenir des informations sur 
les journées de travail et les jour-
nées assimilées, les données fis-
cales et les périodes de maladie. 
En vertu de l'article 134ter, il peut 
comparer les données provenant 
du Registre national à celles com-
muniquées par l'assuré social. 
 

07.02  Kurt Moons (VB): Mijnheer de minister, het antwoord is niet 

heel duidelijk. Artikel 134ter geeft immers aan dat de uitbetalingsinstel-
ling zal controleren en dat de sociaal verzekerde het recht heeft de 
eigen situatie kenbaar te maken op vraag van de uitbetalingsinstelling. 
 
L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

07.03  Kurt Moons (VB): La formu-

lation de l’article 134ter est sujette 
à interprétation. 
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Le président: Les questions n° 56001195C de Mme Vanrobaeys et 
n° 56001218C de M. Tonniau sont transformées en questions écrites. 
La question n° 56001238C de M. Dufrane est reportée. La question 
n° 56001287C de Mme Maouane est transformée en question écrite. 
 

De voorzitter: De vragen 
nrs. 56001195C van mevrouw 
Vanrobaeys en 56001218C van de 
heer Tonniau worden omgezet in 
schriftelijke vragen. Vraag 
nr. 56001238C van de heer 
Dufrane wordt uitgesteld. Vraag 
nr. 56001287C van mevrouw 
Maouane wordt omgezet in een 
schriftelijke vraag.  
 

08 Vraag van Kemal Bilmez aan Pierre-Yves Dermagne (VEM Economie en Werk belast met Relance, 

strategische Investeringen en Wetenschapsbeleid) over "Het ontslag van 181 werknemers bij Van Heck 
Interpieces" (56001419C) 

08 Question de Kemal Bilmez à Pierre-Yves Dermagne (VPM Économie et Travail chargé de la Relance, 

des Investissements stratégiques, de la Politique scientifique) sur "Le licenciement de 181 travailleurs 
chez Van Heck Interpieces" (56001419C) 
 

08.01  Kemal Bilmez (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, sinds vrijdag 

22 november zijn de werknemers van het bedrijf Van Heck Interpieces 
in Vilvoorde aan het staken, omdat het bedrijf 121 werknemers zal ont-
slaan en een deel van de productie naar een semiautomatisch bedrijf 
in Nederland zal verhuizen.  
 

08.01  Kemal Bilmez (PVDA-

PTB): Depuis le 22 novembre, les 
travailleurs de Van Heck Inter-
pieces sont en grève car l'entre-
prise va licencier 121 personnes et 
délocaliser une partie de sa pro-
duction aux Pays-Bas. 
 

Le licenciement collectif chez Van Heck Interpieces concerne bien plus 
que 181 emplois simples. Il s’agit ici de personnes qui ont donné le 
meilleur d’elles-mêmes pendant des années, travaillant jour et nuit, 
souvent dans des conditions très difficiles. Bon nombre de ces per-
sonnes souffrent de problèmes de santé en raison de la charge phy-
sique que ce travail implique. 
 
On ne peut pas dire que l’entreprise a des problèmes financiers, au 
contraire. Pour l’année 2023, elle a enregistré un bénéfice net après 
impôts qui avoisine les 10 millions d’euros! Toutefois, la direction dé-
cide malgré tout de licencier 181 de ses employés. 
 

Met het collectief ontslag bij Van 
Heck Interpieces gaat het over 
meer dan de 181 banen die ver-
dwijnen. Het gaat over mensen die 
het beste van zichzelf gegeven 
hebben en vaak gezondheidspro-
blemen hebben door het fysiek 
zware werk. 
 
In 2023 heeft dit bedrijf echter een 
netto winst van bijna 10 miljoen 
euro geboekt! En toch beslist de di-
rectie om 181 werknemers op 
straat te zetten. 
 

Hoe kijkt u naar deze ontslagronde? Vindt u het rechtvaardig dat be-
drijven met zulke winsten hun werknemers zomaar kunnen laten val-
len? 
 

Que pensez-vous de ces licencie-
ments? 
 

Mais les travailleurs, de leur côté, ne sont clairement pas d'accord. La 
proposition initiale de la direction était de 1 000 euros bruts par année 
d'ancienneté, c'est-à-dire vraiment rien. Du coup, les employés ont dé-
cidé de faire grève. 
 

Maar de werknemers gaan daar 
niet mee akkoord. Volgens het oor-
spronkelijke voorstel van de direc-
tie zouden ze 1.000 euro bruto per 
jaar anciënniteit krijgen, een hab-
bekrats! En dus hebben de werk-
nemers het werk neergelegd. 
 

Drie weken later kunnen ze wel van een succes spreken: de directie 
biedt nu 2.000 euro per jaar aan. Strijd loont dus. 
 
Als we eerlijk zijn, is dat echter nog steeds veel te weinig voor mensen 
die jarenlang het bedrijf groot hebben gemaakt. Welke stappen zult u 

Trois semaines plus tard, le com-
bat a porté ses fruits et la direction 
propose 2 000 euros par an. Mais 
c'est encore trop peu. Comment al-
lez-vous soutenir ces personnes? 
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dus nemen om deze mensen te ondersteunen? Wat vindt u van het 
voorstel om collectieve ontslagen te verbieden bij bedrijven die winst 
maken? Het gaat immers niet alleen over deze zaak, maar over een 
veel breder maatschappelijk probleem dat structurele maatregelen 
vraagt. 
 

Que pensez-vous de la proposition 
visant à interdire les licenciements 
collectifs dans les entreprises bé-
néficiaires? 
 

08.02  Pierre-Yves Dermagne, ministre: Monsieur Bilmez, la procé-

dure d'information et de consultation a été lancée lors du conseil d'en-
treprise du 19 septembre dernier, après l'annonce de l'intention de pro-
céder à un licenciement collectif, comme prescrit par la loi Renault.  
 
J'entends votre commentaire et votre question. Je pense qu'on ne peut 
pas empêcher une entreprise de faire des bénéfices et il n'y a d'ailleurs 
rien de mal à ce qu'une entreprise fasse des bénéfices. Mais, bien sûr, 
les règles du jeu doivent être respectées et les travailleurs doivent re-
cevoir leur juste part de cette création de richesses et de ces bénéfices. 
Cela pose la question de la loi de 1996, de la rémunération du capital 
et de la rémunération du travail, et de l'évolution de ces rapports ces 
quinze à vingt dernières années. 
 
La première phase de la procédure Renault s'est achevée et le projet 
de licenciement collectif a été notifié le 21 novembre dernier. L'em-
ployeur s'est conformé aux procédures d'information sectorielle, telles 
que prévues dans les conventions collectives des commissions pari-
taires concernées. 
 
Les acteurs locaux sont maintenant en charge de négocier un éventuel 
plan social et vous avez évoqué les propositions insuffisantes à leurs 
yeux déposées par la direction. Comme vous le savez, le conciliateur 
social du SPF Emploi, Travail et Concertation sociale est également 
disponible si son intervention s'avère nécessaire et si les parties le sou-
haitent. Comme c'est le cas dans tous les processus de négociation 
collective, les conciliateurs sociaux du SPF Emploi sont à la disposition 
des partenaires sociaux pour clarifier les choses, pour fluidifier la pro-
cédure et faire en sorte que ces négociations se déroulent dans le res-
pect des procédures et des personnes concernées. 
 

08.02 Minister Pierre-Yves Der-

magne: Op 19 september werd de 
informatie- en raadplegingsfase 
opgestart. 
 
Bedrijven mogen gerust winst ma-
ken, maar de werknemers moeten 
hun eerlijke deel krijgen. Dat brengt 
ons bij de wet van 1996, de vergoe-
ding voor kapitaal en arbeid, en de 
evolutie daarvan. 
 
Op 21 november werd de eerste 
fase van de procedure-Renault af-
gerond. De werkgever heeft de in-
formatieprocedures van de sector 
in acht genomen. Er wordt onder-
handeld over een eventueel soci-
aal plan. De sociaal bemiddelaar 
van de FOD Werkgelegenheid, Ar-
beid en Sociaal Overleg is beschik-
baar, als de onderhandelaars dat 
wensen, om de gesprekken vlot te 
trekken en erop toe te zien dat de 
procedures en de betrokkenen ge-
respecteerd worden. 
 

08.03  Kemal Bilmez (PVDA-PTB): Dank u wel, mijnheer de minister. 

 
Ten eerste wil ik de werknemers nogmaals feliciteren met hun over-
winning en hun verhoogde premies, maar er is toch een groot probleem 
in ons land. Dit is niet het eerste bedrijf dat winsten boekt en toch mas-
saal veel mensen ontslaat. Elke maand horen wij over een nieuwe ont-
slagronde: Van Hool, Audi, BelGaN en nu Van Heck. 
 

08.03  Kemal Bilmez (PVDA-

PTB): Ce n'est pas la première en-
treprise à faire des bénéfices tout 
en licenciant un grand nombre de 
personnes. Il s'agit d'un problème 
majeur dans notre pays. 
 

Nous ne pouvons pas laisser ces multinationales décider de notre po-
litique industrielle. Elles ne sont qu’à la recherche de toujours plus de 
bénéfices. C’est pour cela qu’elles se délocalisent aux Pays-Bas. Il n’y 
a pas de problèmes financiers et les employés sont performants.  
 
Il est grand temps que le gouvernement prenne des mesures et agisse 
pour garantir notre industrie et l'emploi.  
 

Die multinationals mogen ons indu-
striebeleid niet bepalen. Ondanks 
personeel dat goed werk levert ver-
huizen die bedrijven uit winstbejag 
naar Nederland. De regering moet 
actie ondernemen om onze indu-
strie en werkgelegenheid te vrijwa-
ren.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 17.28 uur. 
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La réunion publique de commission est levée à 17 h 28. 

 
  
  

 


